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Juny 

Dissabte 08-06-2019. Reunió Danses.  

El president es va reunir amb els festers Rafa Gandia, Evarist Ferrero i Ramón Martínez 
per analitzar l’acte de la Dansada del Crist que es realitza la vespra de la pujada de la 
Sagrada imatge i veure de quina manera incentivar l’acte. Es va proposar canviar el 
recorregut i acabar en la plaça Concepció. A més, es va acordar anomenar al fester José 
Conejero com a cap de dansa per al 2019. 

Romeria a Morera.  

El president va assistir en representació de la Societat de Festers a la Romeria a l’Ermita 
de Morera, que l’associació cultural Andalusa d’Ontinyent organitza amb motiu de la 
festa del Rocío.  

Diumenge 09-06-2019. Curs Pólvora.  

A les 9.00h, a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc el Curs de la Pólvora 
organitzat per la Societat de Festers en col·laboració amb l’Ajuntament d’Ontinyent. A 
la jornada formativa van assistir al voltant de 50 festers i festeres, ja que és necessària 
per a poder participar en els actes d’arcabusseria. La formació va estar a càrrec de José 
Abraham Serrano, que va explicar tot allò relacionat amb la pólvora i el nou reglament 
d’explosius; Matilde Francés, que va exposar les mesures de seguretat a tindre en 
compte; Xisco Muñoz, que va explicar el desenvolupament dels actes d’arcabusseria a 
Ontinyent i el Reglament de disparada de la Societat de Festers, i Joan Sanchis que es va 
encarregar d’informar sobre les infraccions i sancions que estableix la normativa vigent.  

Dimarts 11-06-2019. Reunió amb la Banda Simfònica d’Ontinyent.  

El president, secretari i l’assessor musical es van reunir amb el president i amb el director 
de la Banda Simfònica d’Ontinyent per tal de concretar alguns aspectes del concert que 
es realitza el dimecres de la setmana gran a la Plaça Major. 

Reunió sobre la Pólvora amb presidents.  

A la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió amb els presidents o 
encarregats de la pólvora de les comparses per tal d’explicar com emplenar el nou 
formulari que ens ha sigut remés per part de la Delegació de Govern i tota la 
documentació que cal aportar. 

Dijous 13-06-2019. Reunió amb Sillas Gil.  

El president es va reunir amb el gerent i encarregat de l’empresa Sillas Gil per tal de 
concretar alguns detalls sobre la venda de localitats de tribuna per internet. Les 
localitats de tribuna es podran adquirir a partir del dissabte 13 de juliol a les 00.05. (la 
nit del divendres al dissabte) Pel que respecta al preu es manté el mateix del passat any. 
Aquest any s’ha demanat als càrrecs que no adquiriren cadires a partir de l’encreuament 
entre els carrers Daniel Gil - Martínez Valls fins al final del recorregut, i s’ha limitat a 120 
localitats per comparsa de càrrec. 
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Dissabte 15-06-2019. Festa Gusmans.  

La comparsa Gusmans va organitzar a la Plaça de Baix, una festa per tal de commemorar 
el seu any de càrrec d’Ambaixada i Bandera. A l’acte va assistir el president acompanyat 
de diferents membres de l’equip de govern. 

Dimarts 18-06-2019. Reunió ADIEM.  

El president acompanyat del vicepresident i tresorer es van reunir amb el president i 
secretaria de ADIEM per tal de traslladar-los la decisió presa en l’ultima reunió de la 
Junta de Govern de la Societat de Festers d’Ontinyent de destinar una recaptació 
econòmica a l'Associació per a la defensa i integració dels malalts mentals. 

Aquests diners ixen de la recaptació que fa la Societat de Festers amb motiu de les 
sancions establertes al Títol Huité del Reglament de l’entitat per l'incompliment, per part 
dels festers o de les Comparses, d'allò que s'ha preceptuat en el Reglament de Festes, 
en els Estatuts de la Societat, així com l'incompliment de les decisions preses en Junta 
de Govern o en Assemblea General de Socis. 

Es tracta d’un compromís que prové de l’anterior legislatura, pel qual l'import de les 
sancions s’atorga a una associació benèfica d’Ontinyent. En aquesta ocasió, l’escollida 
per part de la junta directiva ha estat l’ADIEM. 

L'equip de govern encapçalat pel seu president, Vicent Pla Vaello, es va comprometre a 
destinar l'import de les sancions a les comparses per incomplir el reglament a causes 
benèfiques. En la reunió de la Junta de Govern celebrada el passat 7 de juny, es va 
plantejar que el donatiu anara destinat a ADIEM, la qual cosa va ser aprovada. “Es tracta 
d’un compromís adquirit i que s’emmarca dins del pla de responsabilitat social 
corporativa de l’entitat que estem elaborant” ha manifestat el president. 

Així mateix, la Junta de Govern ha establert que cada any l’import de les sancions siga 
destinat a una associació benèfica diferent. 

L'Associació per a la defensa i integració del malalt mental (ADIEM) és una associació 
sense ànim de lucre i de caràcter social que va iniciar la seua marxa en 1995. Naix de les 
inquietuds d’un grup de familiars de persones amb malaltia mental crònica per donar 
resposta a les necessitats d'aquest col·lectiu, més enllà del tractament farmacològic i 
eventualment hospitalari, per tal d'aconseguir una millor integració en la comunitat, 
alhora que també els propis familiars pogueren rebre el suport necessari. 

Dijous 20-06-2019. Presentació Vídeo.  

El president i tresorer van mantindre una reunió amb l’alcalde, en la qual Jordi Sempere, 
va presentar el vídeo promocional de les nostres Festes per al 2019 i que públicament 
serà presentat el 30 de juny, en un acte públic al Centre Cultural de Caixa Ontinyent junt 
a la presentació del llibre de Festes.  

Dissabte 22-06-2019. Sopar Premi Cervino.  
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A les 22.00h al Casino de la Societat de Festers va tindre lloc el Sopar de Gala per tal de 
lliurar el guardó Premi J.J. Cervino 2019 al fester Taifa, compositor i director Saül Gómez 
i Soler. 

Dissabte 29-06-2019. Publicació de Festes. 
La plaça de la Concepció estava plena de músics i festers impacients per participar en el 
primer acte oficial de les festes de 2019: La Publicació. Els Estendards de la Societat de 
Festers donaven inici a l’acte, al temps que el grup de percussió La Farola ens feia saber 
que l’acte havia començat. Darrere anaven els Portaguions de cadascuna de les dotze 
comparses cristianes, junt als càrrecs –Capità, Ambaixador i Banderer Cristians- de l’any 
anterior.  
Tot seguit els Portaguions de cadascuna de les dotze comparses mores, junt als càrrecs 
–Capità, Ambaixador i Banderer Moros- de l’any anterior.  

Els segueix l’esquadra cristiana infantil amb els xiquets i xiquetes vestits de gala 
acompanyant als dotze primers tro cristians.  

Després eren els xiquets i xiquetes abillats amb els vestits de gala moros els que 
acompanyaven a l’esquadra de publicació de 2019. 

Per tal de tancar la desfilada que anunciava que Ontinyent està de festa, és la Junta de 
Govern de la Societat de Festers del Santíssim Crist de l’Agonia amb el President de la 
Societat de Festers, Vicent Pla, acompanyat pels capitans, Gabriel Ferre i Àngel 
Torregrosa, els ambaixadors, Rubén Montava i José Luis Belda, i els banderers Vicent 
Xavier Vila i José Luis Azorín.  

Damunt l’entaulat es van col·locar els portaguions amb els banderins de les seues 
respectives comparses, xiquets i Primers Tro, junt als càrrecs de l’any anterior, el 
President de la Societat de Festers i l’Alcalde de la ciutat.  

El secretari va cridar un a un als càrrecs festers que, amb l’aplaudiment del públic 
assistent van pujar a l’entaulat per rebre de mans del corresponent càrrec de l’any 
anterior el testimoni que simbolitza el traspàs de funcions. La gent que es trobava  en la 
plaça acomiadava als càrrecs de 2018 que baixaren de l’entaulat per situar-se al balcó 
de l’antic Ajuntament.  

Tot seguit, un a un els portaguions van ser anomenats pel secretari, i el President junt 
amb l’Alcalde els van imposar la insígnia que els acreditava com a tal, i després se 
situaren també dalt del castell. 

Una vegada finalitzada aquesta primera part de l’acte, el Secretari Vicent Pla, va 
presentar a l’autor del Cartell de Festes de 2019, Miguel Ángel Bonilla que va pujar a 
l’entaulat per descobrir la seua obra. 

Tancaren l’acte els parlaments del President i l’Alcalde amb la tant esperada frase: 
“Dames i cavallers, estem en festes”. Finalment s’interpretaren els Himnes de Festes i 
de la Ciutat, respectivament. 
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Al finalitzar, en comitiva desfilarem fins a l’antiga Placeta Latonda per contemplar, un 
any més, com els banderers tornaren a col·locar les banderes al balcó principal de la 
Societat de Festers 

Primers Sopars de comparsa. 

A partir de les 22.00h els carres d’Ontinyent s’ompliren amb els primers sopars de 
comparsa amb banda de música. A la Plaça de Sant Domingo, els Mossàrabs, Benimerins 
i Moros Marinos; a l’antiga Placeta Latonda (Festers-Círcul) Cruzados, Bucaneros, 
Llauradors, Saudites, Fontanos i Estudiants; A la plaça de Baix, Chanos, Marineros i 
Abencerrajes; a la Plaça Vicent Rodriguez, Moros Berberiscos i Taifes; a l’Ereta, Cides, 
Arquers, Almogàvers, Gusmans, Asturs; al carrer José Iranzo, Moros Espanyols; a la 
Glorieta, Kábilas; al carrer de Pío XII, Mudéjares i Omeyas, i els Contrabandistes al 
Pàrquing del Trinquet de Gomis. 

Diumenge 30-06-2019. Presentació del llibre i vídeo promocional.  
A les 12.00h. en el saló d’actes del Centre Cultural Caixa Ontinyent, ple de gom a gom, 
tenia lloc la presentació del Llibre de les Festes de 2019, amb l’assistència de membres 
de la corporació municipal, de la Junta de Govern de la Societat de Festers, dels Càrrecs 
2019, d’alguns expresidents de la Societat, de representants de diverses associacions 
cíviques i culturals, dels mitjans de comunicació, així com de convidats i públic en 
general. 
La presentació del llibre va estar a càrrec del vocal de l’equip de govern de la Societat 
de Festers David Gisbert Rey.  

A continuació el President va lliurar el primer exemplar a l’Alcalde, i posteriorment, als 
càrrecs festers de 2019. 

Tot seguit, va tindre lloc la projecció del vídeo promocional per a les festes de 2019. El 
vídeo, editat per la Societat de Festers, amb la col·laboració de l’Excel·lentíssim 
Ajuntament d’Ontinyent, és obra de Jordi Sempere Escriche.  

Juliol 

Dimarts 02-07-2019 Reunió amb Ecovidrio. 

El president es va reunir amb la regidora de Medi Ambient, Sayo Gandia, el tècnic de 
Medi Ambient de l’Ajuntament d’Ontinyent, Santiago Sais, i els responsables de 
Ecovidrio, Roberto Sala i Natalia Francés per tal d’organitzar la recollida de vidre de les 
comparses durant les Festes de Moros i Cristians. 

La Reconquesta del Vidre és una iniciativa posada en marxa per Ecovidrio, entitat sense 
ànim de lucre encarregada de la gestió del reciclatge d'envasos de vidre a Espanya, que 
en col·laboració amb la Generalitat Valenciana, l'Ajuntament d'Ontinyent i la Societat de 
Festers del Santíssim Crist de l’Agonia, s’encarrega de la recollida del vidre durant la 
setmana gran de les nostres Festes. Una vegada passades les Festes és dona un premi 
de 4.500€ a l’entitat de tota la Comunitat Valenciana que més vidre ha reciclat durant 
les seues Festes. 
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Reunió amb el Regidor de comerç.  

El president va mantindre una nova reunió amb el regidor de Promoció Econòmica, 
Comerç i Turisme, Juan Pablo Úbeda i la gerent de Comerç IN, Amparo Boscà, per tal 
d’anar tancant aspectes sobre el concurs d’aparadors que té com a finalitat vincular al 
comerç local amb ambientació relativa a la Festa de Moros i Cristians de la ciutat i, 
premiar el treball d’engalanament i decoració que realitzen els professionals del 
comerços. 

Dimecres 03-07-2019. Reunió amb l’Enginyer Municipal.  

El president acompanyat de l’enginyer Rafa Gisbert van mantindre una reunió amb els 
tècnics municipals per tal d’assabentar-se de tota la documentació que cal presentar per 
a l’autorització d’orquestres, grups musicals i envelats durant la setmana de Festes, i 
recollir còpia dels formularis pertinents. 

Instal·lació de la màquina d’aire condicionat:  

La subvenció que aquest any ha concedit l’Excel·lentíssim Ajuntament d’Ontinyent a la 
Societat de Festers -per un import de 19.000€- ha estat destinada a l’adquisició d’una 
nova màquina d’aire condicionat per al Casino de la Societat de Festers. 
 
Després de sol·licitar tres ofertes a diverses empreses del sector, la compra i instal·lació 
s’ha adjudicat a l’empresa Frío Industrial Jordá per tractar-se de l’oferta econòmicament 
més avantatjosa. 

 
El president explica que el canvi que s’ha fet de l’aparell de l’aire condicionat és molt 
positiu, ja que fins ara, estàvem aprofitant tan sols el 25% de la potencia que haurien de 
tindre. 

Dijous 04-07-2019. Reunió Llumeners.  

A les 21.30h. a l’esplanada de l’Ermita de Santa Anna, va tindre lloc el sopar i posterior 
reunió amb els Llumeners del Santíssim Crist de l’Agonia. A la reunió, a més del 
representant de la Societat de Festers en l’associació, van assistir el president i 
vicepresident per tal de d’informar sobre els diferents actes on participa l’associació, 
com pot ser la Baixà del Crist o la missa de campanya. 

 

Dissabte 06-07-2019. Escola infantil de caps d’Esquadra.  

A la Placeta Latonda va tindre lloc a la l’escola de caps d’esquadra infantil. Com ha 
novetat aquest any contem amb música en directe gràcies a les bandes juvenils de la 
nostra ciutat. En aquesta primera ocasió ens ha acompanyat la Societat Unió Artística 
Musical d'Ontinyent a qui volem agrair la seua presència i disponibilitat a participar en 
aquest acte. No cal dir, que les portes de la Casa estan obertes de bat a bat per tots 
aquells festers i festeres que desitgen tirar una maneta, ensenyant als més menuts a dur 
el pas. 

https://www.facebook.com/Societat.Unio.Artistica.Musical.Ontinyent/?__tn__=K-R&eid=ARBSglmUx920N5TMsZdmokqCkqsCPsFsCV-9z-K7wqRPyb31GvYeObAMuDLRDquy8oA6tqCEsUmZoKuc&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARBatrorQ6loNy_zGCW8C_ZwY5XSEDXQkMgWb6HEAs2yC4_x4iy9IR7jWiT80ZoeWNjMbANd_tQ9xd2cyUTX2vcWOUNT-9HGPvW9gXwY2t0H15LlkWNBtHksNKfKjeLWNQk-cYHYkdvM2fsVsPL46nAsoKWvObYA6uvDEtvv8vFJ8DBpAur38h6SCgeGNQgoUwQYW7LkMNs7rZWqmiEo7wrnHHznzP5I6Xe9v3AyxFs-yXXTFK0-yzZc_sWOu0aIYsj1K7um6ScTXmVDx0f04gz2phGMbPTHMRnwhNz78wocw_MUl3Q2T3Y2cCYVctN1L7W0gWCaB38JBCdbakdHskaAkC_JDEhkDv6qoQ
https://www.facebook.com/Societat.Unio.Artistica.Musical.Ontinyent/?__tn__=K-R&eid=ARBSglmUx920N5TMsZdmokqCkqsCPsFsCV-9z-K7wqRPyb31GvYeObAMuDLRDquy8oA6tqCEsUmZoKuc&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARBatrorQ6loNy_zGCW8C_ZwY5XSEDXQkMgWb6HEAs2yC4_x4iy9IR7jWiT80ZoeWNjMbANd_tQ9xd2cyUTX2vcWOUNT-9HGPvW9gXwY2t0H15LlkWNBtHksNKfKjeLWNQk-cYHYkdvM2fsVsPL46nAsoKWvObYA6uvDEtvv8vFJ8DBpAur38h6SCgeGNQgoUwQYW7LkMNs7rZWqmiEo7wrnHHznzP5I6Xe9v3AyxFs-yXXTFK0-yzZc_sWOu0aIYsj1K7um6ScTXmVDx0f04gz2phGMbPTHMRnwhNz78wocw_MUl3Q2T3Y2cCYVctN1L7W0gWCaB38JBCdbakdHskaAkC_JDEhkDv6qoQ
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Diumenge 07-07-2019. Assaig Ambaixades 1881.  

Va tindre lloc l’assaig de les segones ambaixades que J.J. Cervino va escriure en 1881 per 
a la Festa de Moros i Cristians d’Ontinyent, i que es representaran el dimecres 21 d’agost 
a la Plaça Major.  

Divendres 12-07-2019. Reunió Junta de Govern.  

A les 23.00h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la 
Junta de Govern on es van tractar, entre d’altres, els següents temes: Informe del 
President. Petició comparsa Arquers. Petició comparsa Gusmans. Avanç de l’estat de 
comptes de l’exercici 2018/2019. Organització Festes 2019. Precs i preguntes. 

Dissabte 13-07-2019. Venda de localitats de Tribuna.  

L’empresa adjudicatària del muntatge de tribunes posava a la venda les localitats de 
tribuna per a les Entrades mitjançant internet. Després de l’èxit dels anys anteriors, 
aquest any continua este sistema, que estalvia llargues cues i aporta una major 
comoditat. Aquest any s’han incrementat en un 40% les localitats de tribuna. 

Dia de la Marina.  

Diversos membres del equip de govern encapçalats pel president van participar en la 
Missa que organitza la comparsa Marineros al Convent de les Monges Carmelites, amb 
motiu de la festivitat de la Mare de Déu del Carme. Tot seguit es vam traslladar 
acompanyats de la banda de música a la seu de la comparsa Marineros a la Plaça de Baix 
on es va servir un vi d’honor. 

Dijous 25-07-2019. Reunió de la Comissió d’Ambaixades. 

A la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió informativa amb els 
Càrrecs,  Portaguions i membres de la comissió d’Ambaixades per tal de preparar les 
Ambaixades, que es realitzaran a l’ermita de Santa Anna el primer diumenge d’agost i a 
la Plaça Major el dilluns de festes. 

Diumenge 28-07-2019. Missa de Malalts 

Diversos membres de l’equip de govern encapçalats pel president, van assistir a la missa 
de malats i impedits que els Llumeners del Santíssim Crist de l’Agonia celebren a 
l’explanada de l’Ermita de Santa Anna als peus del Morenet. 

Dilluns 29-07-2019. Reunió amb els Diputats Autonòmic i Provincial. 

El president de la Societat de Festers del Santíssim Crist de l’Agonia d'Ontinyent, Vicent 
Pla i el seu vicepresident, Javier Ureña, es van reunir amb Felipe Carrasco, diputat 
autonòmic en les Corts Valencianes, i amb Joan Sanchis, diputat de la Vall d'Albaida en 
la Diputació de València, per tal de traslladar-los la problemàtica sobre el repartiment, 
emmagatzematge i ús de la pólvora durant els actes festers, així com demanar-los la 
defensa dels interessos de la Festa en les institucions valencianes. Els dos representants 
polítics van donar suport a les demandes de la institució, i traslladaran aquestes a les 
diferents cambres. 
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El passat 1 de gener entrava en vigor el reglament d'explosius, la Instrucció Tècnica 
Complementària número 26, que fa referència a les manifestacions festives amb ús 
d'armes d'avantcàrrega. Abans, a finals de l'any passat, la Societat de Festers 
d'Ontinyent havia presentat una moció a l'Ajuntament de la ciutat per demanar el suport 
a totes les actuacions de les diferents societats festeres, com la disparada de trabucs, 
perquè és una tradició que, segons considera la institució, “hauria de ser protegida”. 

Al matí del passat dilluns, en el marc d'aquesta reunió amb Carrasco i Sanchis, se'ls va 
demanar que presentaren una moció per tal de modificar el text de dita Instrucció 
Tècnica Complementària número 26. La intenció és obtindre una ampliació raonable de 
la tinença de la pólvora, que s'emmagatzeme per part dels participant actius durant un 
període màxim que va entre els tres dies previs a l'inici de les Festes i l'inici de l'últim 
acte d'arcabusseria. En l'actualitat, la normativa marca 72 hores si són menys de 500 
participants actius, i 96 hores si en són més. Igualment, se sol·licita que es permeta que 
el traspàs de la pólvora es realitze en els mateixos domicilis particulars en compte de 
fer-ho en el lloc de repartiment, per evitar l'acumulació d'una gran quantitat de pólvora 
en un únic emplaçament. De la mateixa manera, es demana al Ministeri d'Indústria, 
Comerç i Turisme que establisca les condicions necessàries per tal de garantir la lliure 
concurrència del número suficient d'empreses que puguen assumir la fabricació, 
l'emmagatzematge i distribució de la pólvora, de tal manera que els preus siguen els 
desitjables en un règim de competència oberta i ordenada. 

Vicent Pla, president de la Societat de Festers d'Ontinyent: "El que volem és una solució 
al problema de la pólvora. Pense que tenim la sort de tindre dos representants 
d'Ontinyent i la Vall d'Albaida en dos de les institucions més importants de la Comunitat 
Valenciana, com la Diputació i les Corts, i volem que traslladen la nostra veu com a 
representants públics. Demanem que es revise el reglament  d'explosius i 
fonamentalment els tres punts: el tema del traspàs, el tema de les 72 hores o 92 hores, 
que no siga per número de participants actius, i afavorir que les empreses puguen 
comercialitzar la pólvora". 

Felipe Carrasco, diputat autonòmic en les Corts Valencianes: "Hem escoltat les 
necessitats que la festa de Moros i Cristians d'Ontinyent té en relació amb la distribució 
i l'emmagatzematge de la pólvora per als actes que necessiten durant les festes. Des del 
grup parlamentari popular en les Corts estem encantats de col·laborar per tal de buscar 
solucions que facen més fàcil l'accés i la distribució d'eixa pólvora per als festers 
d'Ontinyent, i que vaja a modificar l'actual llei restrictiva de 2017 que el que està fent, i 
així es veu en els últims anys, és que amb aquestes restriccions els festers tenen més 
difícil l'accés a la pólvora. Fins i tot hi ha un augment, any a any, del preu de la pólvora. 
Per eixa raó, anem a mantindre una reunió amb el nostre diputat autonòmic del grup 
popular a les Corts Valencianes per tal d'estudiar la possibilitat de fer alguna acció 
parlamentària des de les Corts, tendent a poder modificar o instar al govern de la nació 
a adaptar eixes normatives, per tal que, mantenint la seguretat, que és el primer, es puga 
fer més accessible l'ús i la tinença de la pólvora en els dies de festes, per part dels festers 
i així facilitar la tasca de la Societat de Festers". 

Joan Sanchis, diputat per la Vall d'Albaida a la Diputació de València: "Com a diputat en 
la Diputació representant tant de la Vall d Albaida com d'Ontinyent, estarem al 100% al 
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costat d la Societat de Festers. Donem suport a totes les demandes que ens ha plantejat 
el seu president, i ens posem al servici de la institució per defensar els seus interessos". 

Dimarts 30-07-2019. Reunió Campanya Respecta’m. 

El president es va reunir amb la Regidora de Festes, la Regidora d’Igualtat i la Tècnica 
d’igualtat per tal de coordinar la campanya Respecta’m que posa en funcionament 
l’Ajuntament d’Ontinyent. L'any passat vam signar el protocol d'actuació i aquest any, 
des de la Societat de Festers, ens tornem a adherir a la campanya, perquè volem unes 
festes lliures, divertides i segures, sense violències de cap tipus, on la Festa siga l’única 
protagonista d’aquests dies. 

Agost 

Dijous 01-08-2019. Reunió Corts Valencianes. 

El president es va desplaçar fins a la capital del Túria, a la seu de les Corts Valencianes 
per tal de mantindre una reunió amb els Diputats Felipe Carrasco i Luis Martínez, per tal 
d’explicar-los de primera mà quins son els principals problemes en l’aplicació del nou 
reglament d’explosius i quines serien, al nostre parer, les possibles solucions. Per la seua 
banda, el Grup Parlamentari Popular es va comprometre a presentar mocions en tots 
els municipis amb tradició d’arcabusseria per a modificar els apartats de la llei que 
limiten la festa. 

Dissabte 03-08-2019. Assaig Trencà Diana. 

Les esquadres dels capitans, ambaixadors i banderers, van acudir a la reunió al Casino 
de la Societat de Festers, per tal de consensuar la manera de fer l’arrancada de la Diana 
del diumenge de festes. Després d’esmorzar i d’un breu col·loqui, les esquadres van 
formar i van poder practicar la seua arrancada davant dels assistents.  

Diumenge 04-08-2019. Assaig Ambaixades. 

A les 9h. en l’Ermita de Santa Anna, es va celebrar la Santa Missa en honor al Patró als 
peus del Morenet. Tot seguit es va servir un esmorzar de germanor, en la sala principal 
de la casa d’exercicis espirituals, preludi de l’assaig oficial de les ambaixades, que va 
reunir un nombrós grup de festers. Els ambaixadors, arropats pels capitans i banderers, 
ens van fer gaudir dels versos de Cervino.  

Dilluns 05-08-2019. Prova Pregó. 

El president, vicepresident, pregoner i tècnics d’il·luminació i só es van reunir per tal 
d’ultimar els preparatius de l’acte de Presentació de càrrecs i Pregó de Festes.  

Entrada Aielo. 

De vesprada, diversos membres de l’equip de govern van assistir a presenciar l’Entrada 
d’Aielo de Malferit des de la tribuna d’autoritats festeres. Des de la Societat de Festers 
es vol felicitar a la població veïna d’Aielo i la seua Junta de Festes per la celebració de 
les Festes de Moros i Cristians. 
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Dimecres 07-08-2019. Reunió Coordinació Festes. 

El President va mantindre una reunió de coordinació amb el regidor de Serveis 
Municipals Manolo Cuesta, diversos tècnics municipals, i membres dels cossos i forces 
de seguretat de l’estat per tal de preparar les festes. Des de la Societat de Festers es va 
facilitar als cossos i forces de seguretat un llistat amb actes i horaris i es va acordar el 
tancar els carrers hora i mitja abans de l’inici de cada acte per tal de no interferir en el 
desenvolupament normal dels mateix. 

Divendres 16-08-2019. Reunió Junta de Govern.  

A les 20.30h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la 
Junta de Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Aprovació dels 
comptes per a la substitució de la màquina d’aire condicionat. Precs i preguntes. 

A continuació, va tindre lloc la reunió on els càrrecs i el pregoner van rebre les últimes 
indicacions per als actes de l’esmorzar de la llàgrima i del Pregó de Festes on serien 
presentats públicament a la ciutat i el pregoner convidava a gaudir de les nostres Festes.  

Ball dels Llauradors 

A les 22.30h a la Plaça de Baix, va tindre lloc el tradicional Ball dels Llauradors, compost 
per la representació de 7 balls que formen part del folklore de la ciutat i que es celebra 
el divendres abans de l’Entrada, per anunciar l’arribada de les festes. Els festers 
encarregats de ballar van fer el recorregut habitual d’aquest acte que, des de fa una 
dècada, torna a formar part de la programació. Des de la Plaça de Baix, on van assistir 
les diferents autoritats festeres d’aquest any i un nombrós públic, els balls es van dur a 
terme a la Plaça de Sant Roc, a la Plaça Major i, finalment, a la Placeta Latonda. 

Dilluns 19-08-2019. Roda de Premsa Pobles Pólvora. 

Vint-i-nou entitats organitzadores de festes de Moros i Cristians de les províncies 
d'Alacant, València, Múrcia, Cuenca i Albacete es van reunir a la Societat de Festers per 
expressar la seua protesta per l'increment del 50% en el preu de la pólvora el darrer any, 
i del 300% acumulat des del 2006. En una roda de premsa conjunta celebrada a 
Ontinyent, estes associacions han explicat que el quilo de pólvora, element central de 
les festes de Moros i Cristians i de les tradicionals descàrregues d'arcabusseria, ha passat 
de 32 a 48, 50 euros en els darrers mesos, i s'han produït problemes al proveïment. 

Aquestes entitats lamenten que només poden recórrer a una empresa 
comercialitzadora de pólvora negra a Espanya, i que aquesta firma de vegades no ha 
estat capaç de proporcionar el material necessari per a la festa o bé ha venut «pólvora 
de qualitat deficient».  

Assenyalen que la pólvora venuda a un preu exorbitant fa gairebé impossible la 
celebració dels actes de tret, que són un dels eixos primordials al voltant dels que 
pivoten les festes de Moros i Cristians. 
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Per això, s’ha reclamat tant a l'empresa comercialitzadora de pólvora com a les 
instàncies ministerials competents que es done solució al problema i s'arbitren les 
mesures necessàries per evitar la reiteració de problemes com els descrits.  

Visita Consellera Rosa Pérez. 

“Les d’Ontinyent són unes festes molt importants i amb una tradició d’allò més interessant, 

me’n vaig amb ganes de tornar per veure actes com l’entrada, les ambaixades o l’entrada de 

bandes”. Així ho manifestava la Consellera de Participació, Transparència, Cooperació i 

Qualitat Democràtica, Rosa Pérez, en la seua visita al Museu Fester el dilluns 19 d’agost, 

en plena “Setmana Gran” morocristiana. 

La Consellera, després de signar al llibre d’honor de l’Ajuntament es desplaçava al 

Museu Fester per conèixer més de prop les festes morocristianes. Allí, acompanyada per 

l’Alcalde Jorge Rodríguez i el President de la Societat de Festers, Vicent Pla Vaello, així 

com per regidors de la corporació i membres de la Junta de Festes, recorria este espai 

on s’exhibeixen peces emblemàtiques i singulars de les festes de Moros i Cristians com 

ara fotografies, pintures, escultures, vestits de festa, armes, cartells, programes, 

mobiliari, llibres i altres curiositats. 

L’alcalde agraïa a la consellera l’interès per conèixer més sobre les festes d’Ontinyent a 

través d’un museu “que encarna i mostra perfectament tot allò que anem a viure estos 

dies”. El president de la Societat de Festers també agraïa la visita i incidia en la voluntat 

de l’Ajuntament i la Societat de Festers “de seguir tocant a totes les portes per 

aconseguir l’anhelada declaració de festes d’interès internacional”, manifestava. 

Dimecres 21-08-2019. Concurs de Paelles Llauradors. 

El president, acompanyat de diversos membres de l’equip de govern, van assistir al XXXI 
Concurs de Paelles per Esquadres que organitza la comparsa Llauradors.  

Dijous 22-08-2019. Entrega Batuta Director. 

El president, el vicepresident i el director convidat per a dirigir la marxa mora Chimo, 
Joan Enric Canet Todolí, van assistir al dinar que organitza la comparsa Kábilas on es fa 
entrega d’una batuta al director convidat. 

Setembre 

Dijous 05-09-2019. Reunió Pólvora amb diverses Comunitats Autònomes.  

El president de la Societat de Festers, juntament amb el president de l’Associació Sant 
Jordi d’Alcoi i el de l’Associació de Majordoms de la Puríssima Concepció de Yecla es van 
reunir amb Diputats del PP a la Comunitat Valenciana, Múrcia i Castella-la Manxa, per 
tal de reclamar el "suport ferm i decidit" a una tradició com l’arcabusseria que, segons 
han indicat, passa per canvis en la normativa de la pólvora. 
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Per això, s’ha elaborat un full de ruta que preveu la presentació d'iniciatives provincials, 
autonòmiques i nacionals per protegir una festa molt implantada en nombrosos 
municipis espanyols. 

Es presentaran mocions en tots els ajuntaments on la tradició de l’arcabusseria tinga 
presència per instar al Ministeri d'Indústria, Comerç i Turisme al fet que en el menor 
termini de temps possible dispose la modificació del text de la Llei d’explosius per 
resoldre les dificultats més urgents com ampliar el termini de tinença de pólvora i que 
el seu transport i precintat puga ser realitzat pels participants. 

A més, s'ha sol·licitat a Les Corts que insten al Govern d'Espanya a fer canvis en la 
normativa perquè la festa "deixe de perdre festers" i, en aquest sentit, es va anunciar la 
creació d'una taula de treball amb les diferents associacions festeres per seguir 
treballant en esta línia i protegir esta tradició. 

El president de la Societat de Festers va assenyalar la importància de la trobada perquè 
"moltes tradicions relacionades amb la pólvora es veuen amenaçades, tradicions molt 
antigues". "Ens guien dues raons importants: hem de buscar mesures perquè el preu 
baixe, ja que s'ha encarit un 300% des de la crisi, i en segon lloc, cal donar més facilitats 
perquè el fester puga utilitzar la pólvora sense rebaixar la seguretat, podem tenir més 
seguretat i més flexibilitat per al fester. Açò no és un tema de color polític sinó de festa". 

Divendres 06-09-2019. Reunió amb Pablo Casado. 

El president del PP, Pablo Casado, va visitar la localitat de Caudete i va mantindre una 
reunió amb festers de la localitat i d’altres municipis al local social de la Comparsa 
Mirenos. A la reunió van assistir el president del PP de CLM, Paco Núñez; l'alcalde de 
Yecla, Marcos Ortuño, i els presidents de Festes de Caudete, Isabel Úbeda; Yecla, Juan 
Francisco Puche; Ontinyent, Vicente Pla; Elda, Pedro García i la presidenta de la UNDEF 
Pepa Prats. 

Durant poc més de mitja hora van tractar la problemàtica de la pólvora, un tema candent 
en aquests moments en tot el llevant espanyol. Casado va estar informat de primera mà 
d’aquests problemes, i se li va explicar la importància de la pólvora en les Festes, així 
com la forma en què es transporta la pólvora en els actes d'arcabusseria i es va 
comprometre a instar al Govern a una modificació del reglament. 

Dimecres 11-09-2019. Inici Obres Fals Sostre. 

Van començar una de les inversions més importants de la Societat de Festers en els 
últims anys, la demolició i substitució del fals sostre del Casino (d'algeps i canyís) que 
corria perill d'enfonsar-se, per un fals sostre de cleani, que a més evite la reverberació. 
Aprofitant aquesta obra es procedirà també a la substitució dels conductes d'aire 
condicionat i del cablejat elèctric. Aquesta obra està en part finançada per la Diputació 
de València gràcies a una subvenció de 20.000€ que va concedir a la Societat de Festers 
a través del Decret 9559 de data 07/08/2019. El termini d'execució és aproximadament 
de 5 setmanes i les empreses que han de portar-ho a terme són: Pimat Aisla per al fals 
sostre, Jordá Frio y Clima per als conductes d’aire condicionat i Tecnocrisa per a la part 
elèctrica. 
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Divendres 13-09-2019. Reunió Junta de Govern  

A les 23.00h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la 
Junta de Govern on es van tractar, entre altres, els següents temes: Informe del 
President. Sol·licitud Ajuntament d’Ontinyent. Autorització presentació denúncia 
incident Missa de Campanya. Valoració Festes 2019. Entrega insígnia de Plata al 
representant Rafa Gandia Montés. Acomiadament dels representants que causen baixa 
en la Junta de Govern. Precs i preguntes. 

Diumenge 15-09-2019. Missa Anderos. 

El president acompanyat per diferents membres de l’equip de govern van assistir a la 
missa en record dels Anderos difunts i al posterior esmorzar anual dels Anderos del 
Santíssim Crist de l’Agonia. 

Dilluns 16-09-2019. Reunió Càrrecs 2020. 

Seguint amb la tradició, diversos membres de l’equip de govern, encapçalats pel 
president, van mantenir una reunió amb els càrrecs de les festes de 2020, en la qual, a 
més de felicitar-los pel seu càrrec i manifestar la disposició d’aquesta Junta d’ajudar-los 
en tot allò que necessiten. 

Dimarts 17-09-2019. Suplements Periòdic d’Ontinyent. 

L'empresa Proyectos de Comunicación Ontinyent, editora de El Periòdic d'Ontinyent, ha 
donat una col·lecció completa dels suplements extraordinaris editats pel rotatiu local 
des de 1996 dedicats a les Festes de Moros i Cristians d'Ontinyent. 

L'entrega s'ha dut a terme en la sala de juntes de la Societat de Festers i en la mateixa 
també ha estat present el director de El Periòdic d'Ontinyent, Santiago Sanchis. 

La capçalera local s'ha convertit en la de més llarga duració en el temps i en publicacions 
en la història de la ciutat d'Ontinyent. Des de fa més de 23 anys apareix puntualment als 
quioscos i llibreries de la ciutat tots els dissabtes superant les 1.200 edicions. Cada any, 
en el mes d'agost i amb motiu de la Setmana Gran, edita de forma conjunta i inseparable 
un suplement extraordinari dedicat a La Festa amb entrevistes, reportatges i articles de 
col·laboradors que ofereixen diferents punts de vista i perspectives dels nostres Moros 
i Cristians. 

Segons ha explicat el president de la Societat de Festers, Vicent Pla, "aquesta col·lecció 
segueix la línia de donacions que s'han efectuat recentment i que contribueixen a 
enriquir els fons documentals del nostre Arxiu. Es tracta d'una documentació que ens 
ajuda a comprendre la història recent de la nostra festa més emblemàtica, els seus canvis 
i la seua evolució, així com també els protagonistes que any rere any l'han fet possible 
des de fa un quart de segle". 

Per la seua banda, el gerent de l'empresa editora del periòdic degà de la ciutat, Vicent 
Soriano, ha afegit que "la nostra voluntat sempre ha estat col·laborar amb la cultura, les 
tradicions i les festes de la ciutat a la qual servim. Al llarg de la nostra història hem 
publicat edicions especials, col·leccionables i moltes iniciatives vinculades a la festa 
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morocristiana. Ara fem donació d'una col·lecció completa dels nostres suplements 
festers i mantenim la idea de continuar ajudant a la institució en tot allò que estiga en 
la nostra mà". 

Dimecres 18-09-2019. Reunió Sillas Gil. 

El president i el tresorer van mantindre una reunió amb els gerents de l’empresa Sillas 
Gil per tal de traslladar-li totes les queixes i suggeriments que van sorgir en l’ultima 
reunió de la Junta de Govern. El gerent es va mostrar d’acord amb tots ells i s’intentaran 
millorar de cara al proper any. 

 

Divendres 20-09-2019. Presentació logo Centenari Moros Berberiscos. 

Diversos membres de l’equip de govern encapçalats pel president van assistir a la Plaça 
Músic Vicent Rodríguez on va tindre lloc la presentació del logotip del centenari de la 
comparsa Moros Berberiscos. La imatge és obra del dissenyador i fester Gonzalo Gironès 
Sarrió. El president aprofita per a felicitar tant a l’autor per la seua creació com a la 
comparsa Moros Berberiscos que està d’aniversari i desitjar-li molts anys al costat de la 
nostra Festa. 

Octubre 

Dimarts 01-10-2019. Reunió Ambaixada República de l’Uzbekistan. 

Una delegació dels Moros i Cristians d’Ontinyent, encapçalada per Vicent Pla Vaello, 
president de la Societat de Festers del Santíssim Crist de l’Agonia i una representació de 
la comparsa Mudéjares formada pel capità Alberto Climent, el president de la comparsa 
Carlos Sarrió, el primer tro Juan José Lliso i el mudèjar encarregat del projecte cultural 
de la capitania, Rafael Ferrero, va assistir a l’hotel Intercontinental de Madrid, a la 
recepció organitzada per l’Ambaixada de la República de l’Uzbekistan amb motiu de la 
celebració del vint-i-vuitè aniversari de la seua independència. 

El dia següent aquesta delegació va ser rebuda a l’ambaixada per l’Ambaixador 
Extraordinari i Plenipotenciari de la República d’Uzbekistan a Espanya, Excm. D. 
Jakhongir Ganiev, i el Cònsol, Hble. D. Sardor Sadikov. En les dependències 
diplomàtiques van mantindre una extensa reunió de treball, en la qual els diplomàtics 
van ser obsequiats amb diversos productes típics d’Ontinyent. 

Tots dos diplomàtics es van mostrar molt complaguts amb el projecte cultural de la 
capitania de la comparsa Mudéjares per a l’any 2020, expressant el seu compromís de 
suport i col·laboració. 

Dijous 03-10-2019. Reunió presidents comparses de càrrec. 

El president  va mantinde una reunió amb els presidents i Juntes de les comparses de 
càrrec del 2020 per tractar diversos temes del seu interés i a tindre en compte, entre els 
quals cal destacar: 

 Articles llibre de Festes 2020. Crònica últimes capitanies i ambaixades. 
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 Activitats extraordinàries de comparses. Festes. 
 Presentació boatos.  
 Protocol Sol·licitud Llicència armes avantcàrrega. 
 Logos Comparses de càrrec. 
 Tiquets. 
 Precs i Preguntes. 

 

Reunió presidents, secretaris i tresorers.  

El president explica que al mes de març la Societat de Festers del Santíssim Crist de 
l’Agonia va desenvolupar una aplicació web amb la finalitat de millorar i facilitar a les 
comparses la gestió dels seus socis, unificant d’aquesta manera aquesta tasca. Les 
persones autoritzades de cadascuna de les 24 comparses poden fàcilment mantenir 
actualitzades les dades corresponents dels seus socis i dels càrrecs interns d’aquestes.  

Des de l’aplicació web els usuaris poden donar d’alta als nous socis de les seues 
comparses, editar les seues dades davant qualsevol modificació, i també donar-los de 
baixa. Aquesta aplicació també disposa d’un apartat on els usuaris poden incloure i/o 
modificar els socis amb càrrec intern de comparsa, càrrecs com són el de primer Tro, 
presidència, secretaria, tresoreria, porta-guió, representant a la Societat de Festers, així 
com la banda oficial de la seua comparsa. 

En els últims mesos s’ha millorat el sistema actualitzant alguns detalls i s’ha incorporat 
els formularis per als diversos actes de Festes, amb un calendari amb la data aproximada 
en que s’han de remetre. 

Es permeten dos tipus d’usuaris: els administradors de comparsa que són les persones 
autoritzades per a poder donar d’alta, modificar i donar de baixa als socis, i els gestors 
de comparsa que podran veure tota la informació de la seua comparsa, però no fer cap 
classe de canvi. 

Per a accedir a l’aplicació web els usuaris ho poden fer des de la web de la societat de 
Festers www.morosycristianos.eu al menú principal i fent click sobre INTRANET o 
directament des de la barra del navegador escrivint: 
https://comparsa.morosycristianos.eu 

Divendres 04-10-2019. Pelons Joanvi Martínez. 

El president es va reunir amb el dissenyador i fester Astur Joanvi Martínez, per tal de 
signar el conveni pel qual Joanvi Martinez autor dels pelons festers cedeix gratuïtament 
aquestes imatges festeres a la Societat de Festers per a la seua utilització. L’autor va 
aprofitar per regalar a la Societat de Festers un quadre amb la imatge gràfica dels pelons 
abillats amb la vestimenta oficial de les 24 comparses.  

Dissabte 05-10-2019. III Certamen d’Interpretació de Música Festera. 

El president va assistir, en representació de la Societat de Festers, al III Certamen 
d’Interpretació de Música Festera organitzat per l’associació Sant Jordi, que va tindre 
lloc al teatre Calderón d’Alcoi i on la Societat Unió Artística Musical d’Ontinyent va 

http://www.morosycristianos.eu/
https://comparsa.morosycristianos.eu/


Memòria d’Activitats Juny 2019 - Juny 2022 
 

15 

 

participar i va obtindre el segon lloc. Des d’ací aprofitem per felicitar a la Societat Unió 
Artística Musical d’Ontinyent per treballar en la promoció d’una de les disciplines 
culturals més importants que dona vida i sentit als Moros i Cristians i sense la qual la 
Festa no seria possible. 

Dimarts 08-10-2019. Decret Concessió Subvenció.  

Es va notificar per part de l’Excel·lentíssim Ajuntament d’Ontinyent el decret 2019-2688 
pel que fa a la concessió i pagament de la subvenció 2019 per import de 19.000€. Sent 
l'objecte de la subvenció la inversió en equipament per a l’adquisició d’un aparell d'aire 
condicionat per a la seu de la Societat de Festers 

Dimecres 09-10-2019. Festivitat 9 d’octubre. 

El President va assistir al lliurament de les distincions del 9 d’Octubre que cada any 
atorga l’excel·lentíssim Ajuntament d’Ontinyent. Des de la Societat de Festers volem 
felicitar els guardonats en aquesta edició. 

Entrada Albaida. 

De vesprada, el president acompanyat pel tresorer van assistir a presenciar l’Entrada de 
Moros i Cristians d’Albaida des de la tribuna d’autoritats festeres. Des de la Societat de 
Festers es vol felicitar la població veïna d’Albaida i la seua Junta de Festes per la 
celebració de les Festes de Moros i Cristians. 

Divendres 11-10-2019. Reunió Junta de Govern 

A les 23.00h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la 
Junta de Govern on es van tractar, entre d’altres, els següents temes: Informe del 
President. Constitució de les comissions de treball per al present exercici. Entrada – 
Baixà del Santíssim Crist de l’Agonia. Carta comparsa Omeyas. Precs i preguntes. 

Dissabte 12-10-2019. Festa Arquers. 

La comparsa Arquers va organitzar als jardins de la Glorieta, una festa per tal de 
commemorar el seu any de càrrec d’Ambaixada i Bandera. A l’acte va assistir el president 
acompanyat de diferents membres de l’equip de govern. 

Dissabte 19-10-2019. Presentació logo Mudéjares. 

El dissabte 19 d’octubre, a les 19.30h i al carrer Pío XII just davant la seu de la comparsa 
Mudéjares,  va tindre lloc la presentació del vídeo promocional i el logotip de la 
comparsa que ostenta al 2020 la capitania mora. A l’acte va assistir en representació del 
president de la Societat de Festers, Ricardo Calabuig acompanyat de diversos membres 
de l’equip de govern. 

La presentadora i actriu Belinda Washington va voler acompanyar a la comparsa 
Mudéjares en un dia molt especial en el qual, a més del vídeo on es donaven les claus 
del que serà la capitania Mudéjar 2020, van aprofitar per a presentar el logotip que els 
acompanyarà. Després de la presentació va tindre lloc un vi d'honor.   
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Pregó Sant Carles. 

El president acompanyat de diferents membres de l’equip de govern van assistir a la 
Reial Parròquia de Sant Carles Borromeu, on a les 20.30h va tindre lloc el Pregó de les 
Festes de Sant Carles, que aquest any celebren el X aniversari de la seua recuperació. El 
Pregó va estar a càrrec del fester Fontano i membre de la Junta de Govern José Manuel 
Rosa Aceta. El president aprofita per a felicitar a José Manuel Rosa, pel seu magnífic 
pregó. 

Diumenge 20-10-2019. Certamen La Colla Falla Joaquín Costa. 

El president es va desplaçar fins a la capital de Túria, convidat pels presidents de la Falla 
Joaquín Costa- Borriana i pel president del Grup de Dolçaines La Colla d’Ontinyent, on 
dins dels actes del seu 75 aniversari, la comissió de la falla de Joaquín Costa-Borriana va 
celebrar la III trobada de música autòctona en homenatge a Joan Blasco, i en aquesta 
edició va participar el Grup de Dolçaines La Colla d’Ontinyent. 

Dimarts 22-10-2019. Reunió comparsa Saudites. 

El president, acompanyat de diferents membres de l’equip de govern, es va reunir amb 
la junta de la comparsa Saudites que volia saber en quina situació i condicions es trobava 
el contracte amb el reboster que regenta el Casino de la Societat de Festers. A la reunió 
van estar parlant de la situació actual i van traslladar diverses queixes sobre el servei 
que venia prestant-se. El president els va manifestar que la Societat de Festers té llogat 
el Casino a una empresa per a que l’explote i entén que a la reunió faltava el gerent 
d’aquesta empresa per a traslladar-li directament les seues queixes i reivindicacions, de 
tota manera el president els convida a que mantinguen una reunió amb l’empresa 
adjudicatària i, a més, es compromet a traslladar-li personalment el malestar d’esta 
comparsa. 

Divendres 25-10-2019. Reunió Ministeri d’Industria. 

El president de la Societat de Festers del Santíssim Crist de l’Agonia, Vicent Pla, es va 
desplaçar a Madrid, el passat divendres 25 d’octubre, juntament amb els presidents de 
Yecla, Elda, Caudete, Almansa i Villena en representació de la plataforma "Pobles de la 
Pólvora" a una reunió al Ministeri d'Indústria amb l'equip redactor de la ITC 26 per 
tractar tots aspectes millorables en la mateixa, així com per exposar-los la necessitat de 
canviar el necessari en el reglament d'explosius per facultar als pirotècnics per a la 
fabricació i venda de pólvora per arcabusseria i intentar d'aquesta manera que 
s’autoregule el preu de la mateixa. 

A la reunió mantinguda amb Carmen Martínez, assessora del gabinet d'estat d'energia, 
Julia Fernández de l'àrea d'explosius, Ángel Osorio de l'àrea d'indústria, Daniel Torrejón 
sotsdirector general de mines, s'ha parlat de la problemàtica de la pólvora i 
l’arcabusseria en els pobles que celebren Moros i Cristians i en la mateixa, s'ha emplaçat 
a una altra reunió amb el ministeri d'Interior, a qui també competeix per afectar a la 
seguretat ciutadana. 
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El president de la Societat de Festers, valora molt positivament aquesta reunió i la 
qualifica de necessària. Manifesta el seu reconeixement de la pertinència i utilitat d'una 
norma destinada a proporcionar ordre i seguretat a les manifestacions festives amb trets 
d'arcabusseria, però, assenyalar igualment que esta norma pateix de determinades 
mancances degudes a la seua falta d’adequació a la realitat de la Festa en les diverses 
poblacions. Aquesta disfunció està donant lloc al fet que determinades fases del 
procediment de repartiment de la pólvora, a més de complicar enormement, es 
desenvolupe en condicions d'extrem risc. 

A més, destaca que la representació ministerial va manifestar la seua disposició a rebre 
i atendre quantes indicacions i reclamacions se'ls faça arribar per part de les entitats i 
poblacions afectades per la reglamentació d’arcabusseria. I es va mostrar disposada a 
donar suport davant altres instàncies competents de les iniciatives que en el moment 
actual impulsen les entitats dels Pobles de la pólvora. 

Finalment, Vicent Pla manifesta que este és un altre pas que hem donat respecte a la 
problemàtica de la pólvora, però que no és l’últim ja que s’ha sol·licitat una reunió amb 
el Ministeri d’Interior perquè també és competent en aquesta matèria. 

Reunió Bandes de Música – Conveni. 

A les 20h a la Sala de Juntes va tindre lloc la reunió de l’assessor musical de la Societat 
de Festers amb els presidents i juntes de les tres bandes de la ciutat per tal de començar 
a preparar la renovació del conveni trianual que es formalitza entre la Societat de Festers 
i les bandes de música i que estableix, entre altres coses, el torn rotatori, la quantia 
econòmica i les bases que s’han de regir per als propers tres anys.  

Dissabte 26-10-2019. Presentació Llibre Festes Puríssima. 

El president va assistir a la presentació del Programa- Revista de les Festes Patronals a 
Puríssima que va estar a càrrec de la festera Contrabandista Mª Teresa Gandia Borredà 
i el cartell va estar a càrrec de l’artista i pintor ontinyentí Helios Gisbert. 

Dimecres 30-10-2019. Reunió Ecovidrio. 

Les comparses de Moros i Cristians d'Ontinyent van reciclar més de 36.190 envasos de 
vidre durant les passades festes, amb un pes de més de 9.500 quilos. Aquesta dada es 
feia pública el dimecres 30 d’octubre coincidint amb el lliurament del premi "La Festa 
recicla" a la comparsa Bucaneros, en el marc de la campanya "La Reconquesta del Vidre", 
en què han participat l'Ajuntament d'Ontinyent, la Societat de Festers i Ecovidrio (entitat 
sense ànim de lucre encarregada de la gestió del reciclatge de vidre a Espanya) per 
inculcar als ciutadans d'Ontinyent i, especialment, a les comparses la importància de 
separar selectivament els residus d'envasos de vidre durant el transcurs de les festes. 

La regidora de Medi Ambient, Sayo Gandia, que acudia al lliurament del premi al costat 
del president de la Societat de Festers, Vicent Pla Vaello, i el tècnic de gerència de la 
zona de Llevant de Ecovidrio, Manuel Sala, destacava la importància de fomentar el 
reciclatge amb campanyes com aquesta en un dels moments als quals es produeixen 
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una major quantitat de residus. De mitjana, cada fester ha reciclat 3,28 kg d'envasos de 
vidre en els contenidors assignats a la campanya. 

Novembre 

Dimarts 05-11-2019. Reunió Càrrecs Solidaris.   

El president acompanyat per la Capità Cristiana Reis Alborch i pel primer tro de la 
comparsa Moros Marinos Vicent Rubio, van mantindre una reunió amb la regidora Sayo 
Gandia, per tal de que l’Ajuntament d’Ontinyent, que té previst realitzar una activitat el 
proper 21 de desembre de Circ i Teatre, unisca la seua programació amb les activitats 
que els càrrecs del 2020 estan organitzant amb motiu de la jornada Càrrecs Solidaris 
2020 que tindrà lloc a la Placeta Latonda. 

Esta activitat solidaria que cada any organitzen els nostres càrrecs festers amb 
col·laboració de la Societat de Festers i d’altres associacions de la ciutat, es tracta d’una 
jornada plena d’activitats lúdiques per als més menuts per tal de recollir aliments no 
peribles i donar-los a la Creu Roja i a Cáritas Interparroquial. 

Dijous 07-11-2019. Reunió Bandes de Música – Conveni. 

El president, l’assessor musical i el tresorer van mantindre una reunió amb els presidents 
i representants de les bandes de música de la ciutat per tal de signar el nou conveni que 
entrarà en vigor al desembre de 2019.  

L’assessor musical exposa que, pel que fa a la dotació econòmica del conveni, s'ha 
acordat una pujada de l'11 %, que acumulada a l'anterior (que va ser del 16 %), suposa 
un increment acumulat del 27 % en dos triennis. S'ha introduït al conveni la participació 
de les respectives bandes joves a l'Escola Infantil de Caps d'Esquadra. Finalment, es 
comenta que s'ha desenvolupat, prèvia negociació, l'apartat referent als concerts que 
organitza la Societat de Festers amb la col·laboració de les bandes, acordant-se que la 
direcció artística i elecció del programa a interpretar estarà a càrrec de les bandes; al 
mateix temps, aquestes consideraran possibles propostes al programa per part de la 
Societat de Festers, acordant-se també que els concerts tindran una durada màxima de 
120 minuts (inclosos el protocol i els possibles descansos). 

Divendres 08-11-2019. Presentació logos càrrecs. 

A la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la presentació dels logotips 
al·legòrics que acompanyaran a les comparses de càrrec al llarg d’aquest any il·lusionant 
que els espera. Una a una, les imatges que els representaran aquest any s’han descobert 
de la mà dels càrrecs i dels seus autors, acompanyats per un audiovisual, que 
posteriorment explicaven a tots els presents. 

Divendres 08-11-2019. Reunió Junta de Govern 

A les 23.00h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la  
Junta de Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. 
Dació i aprovació, en el seu cas, dels comptes de l’exercici 2018-2019. Dació i aprovació, 
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en el seu cas, del pressupost de l’exercici 2019-2020. Convocatòria d’Assemblea General 
Ordinària. Informació Festes a la Puríssima Concepció 2019. Precs i preguntes. 

Dissabte 23-11-2019. Pregó Puríssima. 

El president va assistir al tradicional acte de la publicació de les Festes de la Puríssima, 
des de la Placeta Latonda, davant de la Societat de Festers va presenciar l’acte dels 
Angelets i, a continuació, es va incorporar a la comitiva per a dirigir-se a l’església 
Arxiprestal de Santa Maria per tal d’escoltar el Pregó a càrrec del Bisbe Auxiliar de 
València el Excm. i Rvdm. Sr Javier Salinas Viñals. 

Diumenge 24-11-2019. Assemblea. 

Es va celebrar l’assemblea ordinària amb l’orde del dia aprovat en la passada Junta de 
Govern amb el següent resultat: 

Després de l’informe del President van ser aprovats per unanimitat els comptes de 
l’exercici 2018/2019 així com el pressupost per a l’exercici 2019/2020. Després van 
haver-hi diverses intervencions en l’apartat de precs i preguntes que s’arreplegaran en 
l’acta de la sessió. 

A continuació va tindre lloc l’assemblea general extraordinària on el president va 
proposar als assistents la compra del bé immoble que desitja adquirir la Societat, el qual, 
està ubicat al carrer Arquebisbe Segrià 30, baix, a la localitat d'Ontinyent. Este local, té 
una superfície construïda de 148,30 m2, una superfície útil de 123,30 m2 i es va construir 
l'any 2000. El preu de l'immoble és de 18.000 €. La compra de l’immoble va estar 
aprovada per unanimitat dels assistents. 

El president agraeix a totes i tots els presents el fet de restar-li temps a un diumenge per 
tal d’assistir a l’assemblea.  

Desembre 

Diumenge 01-12-2019. Ofrena Flors Puríssima. 

Les comparses i la Junta de Govern, acompanyada pels càrrecs de les Festes de 2020, 
van participar en una nova edició de l’Ofrena de Flors a la Puríssima. El president aprofita 
per agrair a totes i tots els Festers la seua participació en este acte en honor a la nostra 
patrona.  

Dimarts 03-12-2019. Reunió amb l’Alcalde. 

1) NOMENAMENTS: 
 AUTOR DEL CARTELL DE FESTES 2020. Albert Quiñones. 
 AUTOR DEL VÍDEO PROMOCIONAL FESTES 2020. Foto Flash 2. 

2) MIG ANY FESTER 2020: SALUDA ALCALDE. 
3) SUBVENCIÓ FESTES 2017. 
4) DECLARACIÓ FESTES D’INTERÈS TURÍSTIC INTERNACIONAL. 

 
Autor del Cartell de Festes 2020.  
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L’Ajuntament d’Ontinyent, a proposta de la Societat de Festers del Santíssim Crist de 
l’Agonia, va encarregar el Cartell de les Festes de Moros i Cristians de 2020 al 
dissenyador local Albert Quiñones Borredà. 

Autora del Vídeo Promocional Festes 2020  

L’Ajuntament d’Ontinyent, a proposta de la Societat de Festers del Santíssim Crist de 
l’Agonia, va encarregar l’edició del vídeo promocional de les Festes de Moros i Cristians 
de 2020 a Nuria Aceta i Maria Rosario Llinares. 

Director Convidat Interpretació Chimo  

La Junta de Govern de la Societat de Festers, a proposta del seu president, va encarregar 
la direcció de la marxa mora Chimo al reconegut director i compositor internacional, 
Jaume Blai Santonja Espinós. 

Dimecres 04-12-2019. Reunió oficina tècnica. 

El president es va reunir amb l’arquitecte municipal, per tal de comprovar segons el Pla 
General d’Ontinyent els usos als que pot estar destinat el local que pretén adquirir la 
Societat de Festers situat a Arquebisbe Segrià, 30, tal i com es va comprometre davant 
l’assemblea general extraordinària celebrada a l’efecte. 

Segons explica, el local pot ser utilitzat per a emmagatzemar qualsevol cosa, excepte 
productes qualificats com perillosos. 

Dijous 05-12-2019. Signatura contracte d’arres. 

Es va procedir a la signatura del contracte d’arres per part del president de la Societat 
de Festers i els actuals propietaris del local que ha adquirit la Societat de Festers ubicat 
en Arquebisbe Segrià, 30. 

El Contracte d'Arres és un contracte privat, on es recullen el detall de l'acord assolit, 
import acordat i la seua forma de pagament, termini màxim per formalitzar l'operació 
davant de notari, com es repartiran les despeses de la venda i la notaria. 

Premi Llibre de Festes 2019.  

S’ha registrat en la Secretaria de la Societat de Festers una notificació per part de la 
Conselleria de Cultura, per la qual es concedeix el 4t premi al llibre de Festes de 2019 
amb un import de 3500€. 

Divendres 13-12-2019. Reunió Junta de Govern.   

A les 23.00h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta de 
Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. Propostes 
comparses. Entrada. Baixà de Crist. Avanç de la Programació d’actes del Mig Any Fester 2020. 
Carta comparsa Moros Espanyols. Precs i preguntes. 
 
Dissabte 14-12-2019. Aguinaldo.  
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A les 18.00h. L’associació de Festes de la Puríssima va tornar a visitar la seu de la Societat 
de Festers per tal de realitzar el tradicional Acte de “l’Aguinaldo”. En un Casino de la 
Societat de Festers ple de gom a gom i engalanat per a l’ocasió van tornar a sonar els 
cants de l’Aguinaldo interpretats pels Angelets de 2019 i davant de la mirada dels 
membres de la Junta de Govern, els Càrrecs de Festes, les Camareres, festers i visitants. 

Diumenge 15-12-2019. Missa Dobla. 

Els membres de la Junta de Festes i els Càrrecs de 2020 van assistir a la tradicional Missa 
de Dobla i a la processó i trasllat de la imatge de la Puríssima al seu cambril. Desprès van 
compartir un dinar de germanor amb l’associació de Festes de la Puríssima, les 
Camareres, la Junta de Govern i els càrrecs de Festes, al Casino de la Societat de Festers. 

Dissabte 21-12-2019. Càrrecs Solidaris. 

Amb l’arribada del Nadal, les quatre comparses amb càrrec fester i els Primers Trons de 
les Festes de Moros i Cristians de 2020 amb la col·laboració de la Societat de Festers del 
Santíssim Crist de l’Agonia i la Creu Roja, van organitzar una nova  edició dels Càrrecs 
Solidaris on es van recollir més de 700kg d’aliments no peribles per al banc d’aliments 
de la ciutat. Des de la Societat de Festers, vam col·laborar amb 200kg d’aliments. 

Gener 

Divendres 10-01-2020. Reunió Junta de Govern 

A les 23.00h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta de 
Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. Sorteig 
Eliminatòries competicions esportives Mig Any Fester. Sancions Festes 2019. Inici Expedient. 
Programació d’actes del Mig Any Fester 2020. Precs i preguntes. 
 
Pregoner Mercat Medieval.  

L'Excel·lentíssim Ajuntament d'Ontinyent, a proposta de la Societat de Festers del 
Santíssim Crist de l'Agonia ha nomenat Pregoner del Mercat Medieval, que tindrà lloc 
durant el Mig Any Fester, a José Luis Castells Arques. 

Divendres 10-01-2020. Signatura Notaria compra immoble. 

S’ha produït la Signatura de l’escriptura pública per la compra del bé immoble que ha 
adquirit la Societat de Festers en el carrer Arquebisbe Segrià, 30. 

Aquesta adquisició i posterior adequació ha estat possible gràcies a la subvenció en 
concepte d’inversió que este any ha concedit l’Excel·lentíssim Ajuntament d’Ontinyent 
a la Societat de Festers per un import de 27.000€. 
 

Pla Memòria de Madrid.  

S’ha sol·licitat a l’Ajuntament de Madrid, concretament a la Direcció General de 
Programes i Activitats Culturals la col·locació d’una placa per l'erudit i escriptor romàntic 
Joaquín José Cervino i Ferrero.  
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El seu tècnic Pau Sanmartin ens ha comunicat que la proposta ha passat els primers 
filtres i passa a valoració i estudi dels tècnics. 

Segons tenim documentat des de la Societat de Festers, Joaquin José Cervino va residir 
a Madrid en diferents llocs: 

 En 1849 - Noblejas, 5, 3r dreta.  

 En 1857 - Santa Clara 3.  

 En 1858 - Sant Quintin, 6, 3r (Ací és on més anys va residir Cervino, és on va 
conèixer a la seua dona Dominica, on van residir un cop casats i on van néixer els 
seus fills)  

 En 1879 - Ramales, 4 
 
Febrer 

Divendres 07-02-2020. Presentació Dècim Moros Berberiscos. 

Al saló d'actes de la Societat de Festers del Santíssim Crist de l'Agonia, es va celebrar la 
presentació Oficial del sorteig de la Loteria Nacional del dia 22 de febrer de 2020 que 
portarà imprès la imatge del I CENTENARI de la COMPARSA DE MOROS BERBERISCOS 
d'Ontinyent. 

L'acte va estar presidit pel president de la Societat de Festers Vicente Pla, els regidors 
de l'Ajuntament d'Ontinyent, Àngels Muñoz, Ferran Gandía i José Rafael Sanchis. 

La presentació va estar a càrrec del president de la Comparsa Jesús Bordera que va 
explicar a grans trets la trajectòria de la Comparsa en aquests cent anys i la importància 
que té en sí aquest èxit de veure la nostra imatge impresa en deu milions de dècims que 
es repartiran per tot el món. 

Jesús Bordera va explicar la feina feta per aconseguir aquesta efemèride que ha durat 
gairebé dos anys d'esforç i contactes, però que el resultat ha favorit la pena. 

Tant el President Vicent Pla com l'edil Àngels Muñoz, van subratllar la importància que 
té i, a més, suposa un gran recolzament per a les Festes de Moros i Cristians i per a tota 
la ciutat d'Ontinyent. 

Per finalitzar el president Jesús Bordera va agrair la gran atenció i amabilitat que durant 
tot aquest temps ha tingut de la SOCIETAT ESTATAL LOTERIES I APOSTES DE L'ESTAT, 
S.M.E., S.A. (SELAE), sense la qual no hagués estat possible la consecució d'aquesta gran 
efemèrides. 

Diumenge 09-02-2020. Ontinyent 1931 C.F. 

Una representació de les Festes de Moros i Cristians, encapçalada pel president de la 
Societat de Festers, la Junta de Govern i els Càrrecs, van assistir convidats expressament 
pel president de l’equip de la ciutat al partit de futbol que va tindre lloc a l’estadi 
municipal El Clariano entre l’Ontinyent 1931 C.F. i el Racing de Novelda A.  Els Càrrecs 
van ser els encarregats de fer el xut d’honor.  

Dimecres 12-02-2020. Presentació Ontinyent Medieval 2020. 
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L'alcalde d'Ontinyent, Jorge Rodríguez compareixia davant la premsa acompanyat per la 
Regidora de Festers, Àngels Muñoz, i el President de la Societat de Festers, Vicent Pla 
Vaello, per tal de donar detalls de la programació organitzada per l’Ajuntament amb la 
col·laboració de la Societat de Festers, una programació de la qual destacava “la varietat 
d’activitats per a totes les edats, plantejada per resultar atractiva tant per a festers com 
per a no festers". L’alcalde destacava comptar enguany amb una regidoria pròpia de 
festes “ens permet oferir un programa més ric, i seguir avançant en el treball que venim 
fent junt amb la Societat de Festers per a ser novament punt d’atracció per a la gent 
d’Ontinyent i les comarques veïnes, a la que animem a companyant en aquest cap de 
setmana de germanor”.  

Àngels Muñoz explicava que en total hi haurà prop de 70 llocs de productes artesans i 
gastronòmics de qualitat repartits per la Plaça Major, el carrer Regall, la Plaça de Baix i 
els carrers de La Vila, ambientats amb una decoració que convida a viatjar en el temps. 
Per complementar-los, es comptarà amb una extensa programació amb prop de mig 
centenar d’activitats i espectacles com ara “el passeig de la Guàrdia”; “Vida de 
campament, vila d’oficis”; lluites i combats;  espectacles d’humor i malabars; “Vestir al 
Cavaller”, explicació d’armes; éssers mitològics o “el Ritual del Foc”; entre molts altres. 

El President de la Societat de Festers, Vicent Pla Vaello, destacava per la seua part “el 
gran canvi que ha registrat el Mercat Medieval als últims anys, on gràcies al treball de 
l’Ajuntament hem aconseguit convertir un acte més de complement a les festes en un 
punt de trobada de veïns i visitants i un referent dels mercats medievals a tota Espanya”. 
Pla Vaello animava a la ciutadania a gaudir de les activitats del Mig Any Fester i a acudir 
divendres 21 de febrer als actes d’inauguració del Mercat, que inclouran des de les 
19:30h la representació històrica “Jaume I i la conquesta d’Ontinyent”, una cercavila del 
Grup de danses d’Ontinyent i el Regall fins la plaça de Baix; l’actuació en format acústic 
de Pep Gimeno “Botifarra” i el pregó des del balcó del Museu Fester a càrrec del fester 
José Luis Castells. 

Dimecres 19-02-2020. Presentació Projecte Cultural Mudéjares. 

Una delegació, encapçalada pel president de la Societat de Festers del Santíssim Crist de 
l’Agonia i una representació de la comparsa Mudéjares formada pel capità Alberto 
Climent, el president de la comparsa Carlos Sarrió, el primer tro Juanjo Lliso i el mudèjar 
Rafael Ferrero, van mantindre una reunió de treball amb l’Alcalde de la ciutat Jorge 
Rodríguez i la regidora de Festes, Àngels Muñoz, per tal de presentar-los el projecte 
cultural de la capitania Mudéjares 2020. Tots dos es van mostrar molt interessats amb 
el projecte cultural de la capitania de la comparsa Mudéjares per a l’any 2020, 
expressant el seu compromís de suport i col·laboració. 

Abril 

Diumenge 12-04-2020. Reunió Junta de Govern per via telemàtica 

A les 12.00h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la 
Junta de Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. 
Decisió sobre la celebració de les Festes de Moros i Cristians d'Ontinyent en honor al 
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Santíssim Crist de l'Agonia, per a la posterior ratificació, si s'escau, per part de les 
comparses, tal com estableix l'article 26 del Reglament de la Societat de Festers. Precs i 
preguntes. 

Dijous 30-04-2020. Roda de Premsa Comunicació Suspensió Festes. 

El president va comparèixer públicament en Roda de Premsa Telemàtica des del Saló 
d’Actes de la Societat de Festers per tal de fer públic la decisió presa per la Junta de 
Govern i ratificada posteriorment per unanimitat de les 24 comparses en consulta 
pública, sobre la suspensió de la celebració de les Festes de Moros i Cristians d'Ontinyent 
en honor al Santíssim Crist de l'Agonia de l'any 2020, fins l'any 2021 en les seues dates 
habituals, mantenint-se per a les properes Festes l'ordre de les comparses i els càrrecs i 
primers tro de 2020, que seran de nou efectius a partir de l'1 de març de 2021, com a 
conseqüència de la crisi sanitària ocasionada per la Covid-19. 

Juliol 

Divendres 24-07-2020. Reunió Junta de Govern 

A les 23.00h. a la Sala de Juntes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la 
Junta de Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. 
Missa Solemne en Honor al Santíssim Crist de l’Agonia. Avanç de l’estat de comptes de 
l’exercici 2019/2020. Aprovació comptes compra local Arquebisbe Segrià, 30. Precs i 
preguntes. 
 
Agost 

Dimecres 12-08-2020. Decret Concessió Subvenció.  

Es va notificar per part de l’Excel·lentíssim Ajuntament d’Ontinyent el decret 2149-2020 
pel que fa a la concessió i pagament de la subvenció 2020 per import de 27.000€. Sent 
l'objecte de la subvenció la inversió en equipament per a l’adquisició del local al carrer 
Arquebisbe Segrià, 30 

Diumenge 23-08-2020. Missa Solemne.  

A l’ermita de Santa Anna va tindre lloc la Missa Solemne en honor al Santíssim Crist de 
l’Agonia. Aquesta es va celebrar en record a les víctimes de la pandèmia i de les festeres 
i festers difunts. La celebració, a la qual van acudir el president de la Societat de Festers, 
Vicent Pla Vaello, acompanyat de membres de la Junta de Govern; l’Alcalde d’Ontinyent, 
Jorge Rodríguez, i membres de la corporació municipal, festeres i festers i fidels en 
general, es va ubicar a l’esplanada de dita ermita. La imatge del Santíssim Crist de 
l’Agonia va ser trasllada des de l’interior de l’Ermita al centre de la porta d’entrada de 
l’Ermita per membres dels Anderos del Santíssim Crist de l’Agonia. 

Els membres de la Junta de Govern van distribuir 200 cadires a la distància de seguretat 
corresponent a les messures sanitàries indicades, la mascareta era requisit obligatòri per 
poder assistir-hi i es va instal·lar un únic control d’accés al Calvari amb guàrdies de 
seguretat, contractats per a l’ocassió, que enregistraven a totes les persones  
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participants de la celebració, les prenien la temperatura i dispensaven gel hidroalchòlic. 
Tot atenent a les indicacions establides degut a la situació sanitària per la COVID-19. 

La missa va estar cantada per la Coral del Nou Orfeó i concelebrada pels sacerdots de 
les parròquies de la ciutat, presidida per D. Melchor Seguí, vicari episcopal i rector plebà 
de la parròquia de Santa Maria i D. Juan José Portero, titular de l’Ermita de Santa Anna, 
rector de la Parròquia de Sant Carles i assessor religiós de la Societat de Festers del 
Santíssim Crist de l’Agonia. 

Octubre 

Dijous 15-10-2020. Reunió Consellera Sanitat.  

El president de la Societat de Festes, conjuntament amb representants de les festes de 
Moros i Cristians d’Alcoi, Villena i Elda, van mantenir una reunió telemàtica amb la 
consellera de Sanitat de la Generalitat, Ana Barceló, en la qual es va analitzar l'actual 
situació i la possible previsió de cara a la celebració de les festes. 

Segons detalla Vicent Pla Vaello, la consellera els va comentar que la «situació és 
complicada» tot i que la Comunitat Valenciana «està millor que altres comunitats» i els 
va detallar que «mentre la situació no millore no hi haurà festes», cosa de la que tant el 
president de la Societat de Festers com la resta de representants festers ja eren 
conscients, però que alhora remarca la importància de «mantenir la il·lusió». 

La consellera va manifestar en diverses ocasions que els Moros i Cristians són molt més 
responsables que altres festes, tal vegada perquè tenim una cultura molt clara de com 
són i com es participa en elles, per això tenim molt clar com les celebrem, com les hem 
de celebrar i què és el que ocorre si fem un efecte crida. 

Som una Festa de carrer, de concentració de molta gent, de tràfec i d’activitat continua, 
on els carrers en els que celebrem la Festa no són sempre suficientment amples. 

Som una Festa d’atracció no sols de visitants de poblacions veïnes sinó d’altres parts del 
territori nacional, que venen a visitar-nos i es concentren en voreres per a gaudir de 
l’espectacle que hem preparat. A més, no podem ficar fronteres a una festa tan 
important com la nostra, no podem prohibir a ningú que vinga a veure la nostra festa, o 
limitar als propis socis la seua participació en els actes. 

D’altra banda, les gotícules que es produeixen pels instruments de vent de les bandes 
de música i que es queden en suspensió durant un temps, com també ocorre amb els 
cors, són elements de contagi que cal evitar. I la nostra festa no es pot celebrar sense 
un element imprescindible com és la música. 

Per la nostra banda, li vam manifestar que tots som suficientment conscients, 
responsables i prudents i molt al nostre pesar no veiem una festa on s’ha de desfilar 
amb mascareta. 

La consellera ens va manifestar en reiterades ocasions que ni ella ni nosaltres podíem 
generar expectatives que difícilment es puguem complir, perquè si apleguen les 
cancel·lacions i s’haja realitzat una inversió, el disgust i la desil·lusió és major.  
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Es preveu que «després de Nadal ens tornem a reunir», explica el president, que afegeix 
que «en aquest moment potser ja puguem prendre alguna decisió». 

Finalment, en la reunió mantinguda es va fer especial èmfasi en la necessària 
«responsabilitat individual» per evitar brots que pogueren provocar un problema major 
per Covid-19 a la Comunitat Valenciana, per la qual cosa s’apel·la al compliment de les 
mesures, entre les quals destaca evitar reunions socials d'un gran nombre de persones 
i de festes. 

Dijous 22-10-2020. Reunió regidor de Biblioteques i Museus.   

El president de la Societat de Fester va mantindre una reunió amb el regidor de 
Biblioteques i Museus, Ferran Gandía, per tal de preparar la renovació del conveni amb 
l’Ajuntament pel qual es cedeix la sala d’Exposicions del Museu Fester per a la realització 
d’exposicions temporals, sempre i quan no siga utilitzada per la Societat de Festers.  

Dijous 22-10-2020. Visita dels Senadors Fernando de Rosa y Rubén Moreno.  

El president de la Societat de Festers va rebre la visita dels Senadors per la Comunitat 
Valenciana Fernando de Rosa y Rubén Moreno que van estar acompanyats pel Diputat 
Autonòmic Felipe Carrasco, per tal de presentar de primera mà la iniciativa que van a 
defendre al Congrés dels Diputats i al Senat, mitjançant la qual es sol·licita l’aplicació del 
IVA reduït per als productes d’orfebreria i indumentària festera, així com l’aprovació de 
beneficis o exempcions fiscals i una flexibilització en els tràmits de sol·licitud i concessió 
d’ajudes per a les associacions festeres que aquest any han vist reduïda la seua activitat. 

Desembre 

Divendres 04-12-2020. Reunió Junta de Govern per via telemàtica. 

A les 23.00h. i per via telemàtica va tindre lloc la reunió de la Junta de Govern on es van 
tractar entre altres els següents temes: Informe del President. Dació i aprovació, en el 
seu cas, dels comptes de l’exercici 2019-2020. Dació i aprovació, en el seu cas, dels 
pressupostos de l’exercici 2020-2021. Adhesió Associació Pueblos de la Pólvora. Precs i 
preguntes. 
 

Gener 

Diumenge 31-01-2021. Reunió Junta de Govern per via telemàtica.  

A les 12.00h. i per via telemàtica va tindre lloc la reunió de la Junta de Govern on es van tractar 
entre altres els següents temes: Informe del President. Programació d’actes del Mig Any Fester 
2021. Aprovació, en el seu cas. Precs i preguntes. 
 
Maig 

Diumenge 02-05-2021. Pregó Festes Moros i Cristians Lleida. 
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L’Associació de la Festa de Moros i Cristians de Lleida va celebrar l’inici solemne de les 
activitats de 2021 amb el pregó a la Seu Vella que va pronunciar Rafael Ferrerro Terol, 
president d’honor de la Societat de Festers d’Ontinyent. 
Un parlament emotiu on Ferrero, fester de llarga trajectòria i implicació, va recordar els 
estrets lligams entre Lleida i Ontinyent. Sobretot perquè va ser la Societat de Festers i 
molts dels seus membres els que fa 25 anys van ajudar a crear la Festa de Moros i 
Cristians de Lleida.  
L’acte va comptar amb el concert de la Banda Municipal de Lleida, dirigida pel mestre 
Amadeu Urrea i amb els parlaments finals de l’alcalde, Miquel Pueyo, i del president de 
la Festa de Moros I Cristians de Lleida, Josep Lluís Gàzquez. 
 
Divendres 14-05-2021. Reunió Junta de Govern 

A les 23.00h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. 
Decisió sobre la celebració de les Festes de Moros i Cristians d'Ontinyent en honor al 
Santíssim Crist de l'Agonia, per a la posterior ratificació, si s'escau, per part de les 
comparses, tal com estableix l'article 26 del Reglament de la Societat de Festers. 
Convocatòria d’Assemblea General Ordinària. Precs i preguntes. 
 

Dimarts 25-05-2021. Roda de Premsa Comunicació Suspensió Festes. 

El president va comparèixer públicament en Roda de Premsa Telemàtica des del Saló 
d’Actes de la Societat de Festers per tal de fer públic la decisió presa per la Junta de 
Govern i ratificada posteriorment per unanimitat de les 24 comparses en consulta 
pública, sobre la suspensió de la celebració de les Festes de Moros i Cristians d'Ontinyent 
en honor al Santíssim Crist de l'Agonia de l'any 2021, fins l'any 2022 en les seues dates 
habituals, mantenint-se per a les properes Festes l'ordre de les comparses i els càrrecs i 
primers tro de 2020, sense perjudici que la Societat de Festers organitze actes de 
caràcter cultural, esportiu, social o religiós que permeta la normativa vigent en el 
moment de la seua celebració. 

Juny 

Diumenge 06-06-2021. Assemblea General Ordinària  

A les 11.30h. al Casino de la Societat de Festers, que permetia el degut compliment de 
les condicions d’aforament i les mesures en matèria de salut pública establertes per la 
Resolució de 22 de maig de 2021, de la consellera de Sanitat Universal i Salut Pública, va 
tindre lloc la celebració de l’assemblea general ordinària que no es va poder celebrar al 
novembre de 2020 degut a l’alta incidència acumulada de Covid-19 que presentava per 
aquell moment la nostra ciutat.  
Es van tractar entre altres els següents temes:  Lectura i aprovació, en el seu cas, de 
l’acta de la sessió anterior. Informe del President. Dació de comptes de l’exercici 2019 - 
2020 i aprovació, en el seu cas. Aprovació, en el seu cas, del pressupost per a l’exercici 
2020 – 2021. Precs i preguntes.  

Dimecres 23-06-2021. Cantimplores per als actes d’Arcabusseria. 
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La Societat de Festers ha adquirit 350 cantimplores homologades amb capacitat de fins 
a 2 kg de pólvora per tal de salvaguardar els actes d’arcabusseria de les festes de Moros 
i Cristians. Les cantimplores estan serigrafiades amb l’escut de la Societat de Festers i 
numerades per a facilitar la seua identificació.  
Per tal de reduir els costos per als festers i augmentar el número de participants en els 
actes de disparar, la Junta ha decidit invertir en la fabricació d’aquestes cantimplores 
28.000 euros. Cal destacar que del pressupost total, 19.000 euros han sigut 
subvencionats per l’Ajuntament d’Ontinyent i que després de sol·licitar diferents 
pressupostos, l’empresa encarregada en fabricar-les ha estat Batachat S.L. per presentar 
l’oferta econòmica més avantatjosa.  
La pólvora és un dels elements significatius de les festes morocristianes a Ontinyent i, 
per tant, la Societat de Festers pretén, a més d’agilitzar el repartiment de la pólvora, 
reduir els costos per als festers i eliminar les traves en l’adquisició dels elements 
necessaris per a disparar. D’aquesta manera, s’aconseguiria així augmentar també la 
participació dels festers i festeres en els actes d’arcabusseria. 
 
Esta adquisició ha estat possible gràcies a la subvenció en concepte d’inversió que este 
any ha concedit l’Excel·lentíssim Ajuntament d’Ontinyent a la Societat de Festers per un 
import de 19.000€. 

 
Diumenge 27-06-2021. 50 Aniversari Primera Capitania Bucaneros. 

El president, acompanyat pel vicepresident de la Societat de Festers, van assistir a 
l’esmorzar que el fester Bucanero Vicent Pla Barberà va organitzar al Circul Industrial, 
amb motiu de la celebració del 50 aniversari de la primera capitania de la comparsa 
Bucaneros, de la qual va ostentar el càrrec de Capità. Durant el transcurs del mateix es 
va fer entrega a la Societat de Festers d’una orla de 0.65cm x 0.35cm amb fotografies de 
tots els festers i festeres que han ostentat càrrec al llarg de la historia de la comparsa 
fins a l’actualitat. 

Juliol 

Divendres 02-07-2021. Reunió Junta de Govern  

A les 20.30h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. 
Programació actes agost 2021. Aprovació comptes compra 350 Cantimplores per a 
Pólvora Negra. Precs i preguntes. 

Subvenció Museu Fester. 

La Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, ha concedit una subvenció al Museu Fester 
per import de 3.638,18 € per a l’elaboració d’audiovisuals i adquisició d’equips perifèrics. 
Concretament, en el projecte que vam presentar es va incloure els audiovisuals de les 
“Visites Guiades Online” realitzats amb motiu del Mig Any Fester 2021, que d’una banda 
ens va permetre apropar la historia de la Festa i el Museu en una activitat nova dins del 
Mig Any tan atípic que vam viure el passat mes de Febrer i, d’altra banda, ens permet 
continuar dinamitzant el Museu incentivant la seua visita presencial. 
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Dissabte 10-07-2021. Concert Extraordinari 75 Aniversari SUAMO. 

El president, acompanyat de diferents membres de l’equip de govern, va assistir al 
Concert Extraordinari que va tindre lloc a la Plaça Major de la ciutat, amb motiu del 75è 
aniversari de l’associació de les dues bandes que existien des de 1946 a la ciutat, que 
eren La Unió i l’Artística, fundant així la Societat Unió Artística Musical d’Ontinyent. 
Durant el transcurs del mateix es va concedir el distintiu pel 75è aniversari per part de 
la Federació de Societats Musicals de la Comunitat Valenciana. Des de la Societat de 
Festers felicitar a la Societat Unió Artística Musical d’Ontinyent per aquest aniversari i 
desitjar-li molts anys acompanyant a la Festa amb la seua música. 

Dimarts 20-07-2021. Presentació Actes Extraordinaris. 

La regidora de Festes Àngels Muñoz acompanyada pel President de la Societat de 
Festers, Vicent Pla Vaello, qui compareixia per parlar de les activitats organitzades per 
la Societat de Festers tenia paraules d’agraïment per a l’Alcalde, la regidoria de Festes i 
l’Ajuntament, així com per a l’equip de treball de Festers, “perquè entre totes i tots hem 
tractat de, tot i haver suspès les festes, poder commemorar el que haguera estat la 
Setmana Gran, fent una tasca prou complexa, perquè no tenim precedents de situacions 
com aquestes. No sabem quina va a ser la incidència de la pandèmia quan arriben 
aquests dies, però almenys no es podrà dir que no ho hem intentat”, assenyalava.     

Així, la programació de la Societat de Festers s’iniciarà dissabte 14 d’agost, quan hauria 
d’haver tingut lloc « l’Esmorzar de la Llàgrima », que al seu lloc donarà pas a una Missa 
a les 20:00 hores a l’Ermita de Santa Anna, i un posterior  sopar i “Homenatge al Fester 
Absent” a la Placeta Latonda, on es recordarà als 28 festers que han faltat des d’agost 
de 2019. Després de dos anys, divendres 20 d’agost s’espera que puga tornar la música 
festera en directe a la ciutat, amb un concert a l’Estadi El  Clariano de les tres bandes de 
música que tenen conveni amb la Societat de Festers, des de les 20:00 hores. Tot i que 
l’accés és gratuït, serà necessària una entrada sense cost per accedir al recinte, per tal 
de controlar l’aforament. 

Dissabte 21 a les 19.00h.  tindrà lloc un trasllat extraordinari de la imatge del patró de la 
ciutat, el Santíssim Crist de l’Agonia, des de l’Ermita de Santa Anna fins l’Església de Sant 
Carles. El recorregut s’amplia fins recórrer tota la ciutat, emulant el que feia la imatge 
del patró en el Segle XIX, quan la ciutat afrontava l’epidèmia de la còlera. Finalment, 
diumenge 22 a les 11:30 hores, tindrà lloc la Missa Major en l’Església de Sant Carles. 
Pla Vaello animava a la ciutadania a engalanar els balcons per a un acte que qualificava 
de “històric”. 

Dilluns 26-07-2021. Missa de Malalts i Impedits. 

El dilluns 26 de juliol, festivitat de Sant Joaquim i Santa Anna, a les 19.30h. va tindre lloc, 
en aquesta ocasió a la Reial Parròquia de Sant Carles, la celebració de la missa de malalts 
i impedits que tradicionalment organitzen els Llumeners del Santíssim Crist de L'Agonia. 
Els fidels van poder seguir la retransmissió en directe a través de les xarxes socials de la 
Societat de Festers. 

Dissabte 24-07-2021. Concert de Música Festera El Regall. 



Memòria d’Activitats Juny 2019 - Juny 2022 
 

30 

 

El president, acompanyat de diferents membres de l’equip de govern, va assistir al 
concert de música Festera emmarcat dins de la Campanya "València és Música" de la 
Diputació de València que va estar organitzat per la Colla de Xirimites i Tabals El Regall 
d'Ontinyent 

Un concert, que va tindre lloc a la Plaça de Sant Domingo i on es va fer un recorregut per 
la música festera escrita especialment per a la dolçaina i que va comptar amb la 
col·laboració dels Metalls de la Societat Unió Artística Musical d'Ontinyent. 

Dimecres 28-07-2021. Visita Diputats Autonòmics. 

El diputat i la diputada de Compromís a les Corts Valencianes, Jesús Pla i Nathalie Torres. 
Juntament amb els regidors Nico Calabuig i Paloma Alberola, van visitar la Societat de 
Festers per fer balanç de la situació actual del món de la festa, incidint en temes com la 
situació econòmica o la regulació de la pólvora per a actes festius.  

El diputat Jesús Pla, que és el President de la Comissió de Cultura de les Corts 
Valencianes, va exposar les diferents ajudes que han anat desenvolupant-se per a 
protegir sectors vinculats a la festa com la indumentària o la construcció de carrosses. 
“Les ajudes que s’han posat en marxa des de la Conselleria d’Economia s’han enfocat a 
protegir i alleugerir la càrrega econòmica d’aquests sectors, que en un any i mig han vist 
reduïts pràcticament a zero els seus ingressos i capacitat de treballar. A més, en els 
pròxims mesos es faran activitats des de l’àmbit de l’artesania vinculada al món de la 
festa, a través d’espectacles en diferents localitats que puguen reactivar aquests 
sectors”. 

Per la seua banda, el regidor i portaveu de Compromís per Ontinyent, Nico Calabuig, ha 
subratllat que “Els Moros i Cristians són una de les màximes expressions de la cultura 
popular d’Ontinyent, i nosaltres, com a defensors convençuts de la identitat cultural del 
nostre poble, sempre estarem al costat de la nostra Festa. Des de Compromís per 
Ontinyent tenim molt clar que el contacte directe i constant amb totes les entitats de la 
nostra ciutat és cabdal per poder abordar com toca les necessitats i demandes que 
puguen anar sorgint”. 

Per últim, la diputada Nathalie Torres valorava la visita al Museu Fester. “La riquesa, 
història i cultura que es troba dins d’aquest espai té un valor incalculable. Sens dubte, 
és una parada obligatòria per a qualsevol persona que vulga gaudir d’una experiència 
cultural, visual i sonora de les festes de Moros i Cristians. És molt important que aquest 
Museu continue divulgant la festa i les figures que han anat fent-la gran, com tots els 
càrrecs, diferents personalitats com Cervino o el Mestre Ferrero, i tantes i tantes 
persones dedicades en cos i ànima als Moros i Cristians d’Ontinyent”. 

Des de la Societat de Festers s’agraïa la visita i les explicacions de tot el treball que des 
de les institucions autonòmiques s’està realitzant en pro de la Festa i s’encoratjava a 
continuar treballant en aquestes qüestions que són primordials per al desenvolupament 
d’estes manifestacions culturals. Així mateix, es convidava als màxims representants a 
visitar l’esplendor de la Festa quan de nou els moros i cristians tornen als carrers 
d’Ontinyent. 
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Dissabte 31-07-2021. Concert Grup de Percussió i Dolçaines La Colla. 

El president, acompanyat de diferents membres de l’equip de govern, va assistir al 
concert que el grup de percussió i dolçaina La Colla amb la col·laboració dels metalls de 
la Banda Simfònica d’Ontinyent, va organitzar a la Plaça La Concepció. 

Este concert que formava part de la XVIII campanya de concerts d’intercanvis musicals 
de la Generalitat Valenciana suposava la represa de l'activitat després de la situació 
d'atur musical a què ens havia portat la pandèmia i durant el trasncurs del mateix es va 
retre homenatge al músic Pere Collado. 

Agost 

Dissabte 07-08-2021. II Memorial Mestre Ferrero. 

El president de la Societat de Festers va estar l’encarregat de presentar i conduir el II 
Memorial Mestre Ferrero que va estar organitzat per la Societat Unió Artística Musical 
d’Ontinyent, en aquesta ocasió, a la Plaça Vicent Andrés Estellés i on es  van interpretar 
obres de José María Ferrero, un dels grans referents de la música festera. Aquest 
memorial no és únicament per a recordar la figura del Mestre Ferrero, sinó també 
divulgar el seu ampli repertori musical dedicat a la Festa de Moros i Cristians. 

Divendres 13-08-2021. Vist els comerços de Festa. 

L’associació de Serveis i Comerços d’Ontinyent SOC ha encetat, en col·laboració de la 
Societat de Festers i l’Ajuntament d’Ontinyent una campanya per recordar la Setmana 
Gran de Festes. En aquest sentit, des de l’associació s’ha proposat als comerços i 
empreses de serveis engalanar els seus aparadors o qualsevol espai de l’establiment 
amb motius de la festa moro-cristiana. 

Durant la presentació de la iniciativa que comptava amb la presència de la regidora de 
Festes, Àngels Muñoz i del president de la Societat de Festers, Vicent Pla al marc del 
Museu Fester, la presidenta de l’associació, Marisa Bernabéu, explicava que aquesta 
iniciativa té com objectiu "recordar els dies de la Setmana Gran de festes de moros i 
cristians. Eixos dies quan l’ambient fester se sentia a tots els carrers d’Ontinyent i veies 
gent amb vestits o gel·labes".  En concret, mig centenar de comerços i establiments 
associats a SOC ja han engalanat els seus aparadors, però s’espera que durant els 
pròxims dies es sumen més establiments a la iniciativa que "manté viu aquest vincle que 
el comerç i la festa sempre han tingut", incidia Bernabéu. 

Des de l’Ajuntament i la Societat de Festers mostraven la seua satisfacció per una 
iniciativa que permet continuar promocionant la festa morocristiana d’Ontinyent en un 
sector tant important i amb tanta potencialitat com és el comerç i serveis. 

Divendres 20-08-2021. Constitució Pueblos de la Polvora. 

El divendres 20 d’agost, en el dia en què Ontinyent hauria d’estar celebrant les seues 
Entrades de Moros i Cristians, justament a l’hora en què els xiquets i xiquetes de les 
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comparses haurien de desfilar per Daniel Gil i el carrer Major, es va presentar a la 
Societat de Festers la nova Associació “Pueblos de la Pólvora”. 

La ciutat va exercir com amfitriona d’aquest naixement. A la taula presidencial es va 
signar l’acta fundacional d’una entitat que agrupa a poblacions de diferents províncies i 
comunitats autònomes, totes unides en defensa de l’ús festiu de la pólvora. Yecla, 
Almansa, Caudete, Villena i Ontinyent han creat una aliança per a mantindre un front 
comú en defensa d’una manifestació que és “més que una festa, és patrimoni, és cultura 
i és història i com a tal hem de preservar-ho i traslladar-ho a les següents generacions”, 
sostenia el president de l’associació, el representant de les festes de Yecla José Francisco 
Puche. Precisament aquesta població no celebra Moros i Cristians ja que la nova 
associació naix de forma oberta a tots aquells municipis que utilitzen la pólvora en els 
seus actes. 

“Els actes de la pólvora estan amenaçats i havíem de reaccionar”, s’ha dit en l’acte de 
constitució de la nova entitat en la qual Ontinyent ostentarà la secretaria mitjançant el 
president de la Societat de Festers, Vicent Pla Vaello. 

L’associació pretén, ara mateix, reprendre la seua fulla de ruta paralitzada per la 
pandèmia. Els principals problemes que ha d’afrontar són les normatives que regulen 
els actes i el preu en una situació de mercat dominada pel monopoli d’una única 
empresa. “Hem de trobar un punt d’equilibri entre la seguretat que és el principal 
objectiu i l’esplendor que històricament han tingut els actes de disparada 
d’arcabusseria”, explicava el president de la nova associació qui afegia “tenim una lluita 
en comú en defensa d’unes festes”. 

El President de la Societat de Festers, Vicent Pla, tenia paraules d’agraïment perquè 
Ontinyent haja estat seu de l’acte fundacional de la nova associació, i destacava la llarga 
tradició de l’ús de la pólvora als festejos locals, que es remunta a l’any 1652. Pla 
recordava que des de la Societat de Festers “sempre hem entés que la pólvora és de tots 
i que va més enllà dels Moros i Cristians. Forma part intrínseca de la nostra cultura i 
tradició”. El President de Festers recordava que dels quatre actes de les festes locals on 
s’utilitza arcabusseria ”tres van ser declarats Be d’Interès Cultural de Caràcter 
Immaterial en 2019, i des d’aleshores ens correspon formalment a la Societat de Festers 
i a mi com a President vetlar encara més per esta manifestació cultural”. 

Setembre 

Divendres 24-09-2021. Reunió Junta de Govern 

A les 23.00h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar, entre altres, els següents temes: Informe del President. 
Acomiadament dels representants que causen baixa en la Junta de Govern. Precs i 
preguntes. 
 
Empresa de Neteja. 
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Rescindit el contracte amb l'anterior empresa de neteja d'edificis, es van buscar a tres 
empreses per tal de què passaren pressupost per a la neteja de les instal·lacions de la 
Societat de Festers. A les tres se’ls va indicar que l’empresa adjudicatària s’ha de fer 
càrrec de les tasques de manteniment continu de neteja en totes les estances de l’edifici 
de la Societat de Festers, incloent tots els materials en quantitat i qualitat necessaris per 
fer la feina, que es realitza en funció a un programa de treball amb les freqüències 
necessàries. 

El preu mensual sense I.V.A oferit per cada empresa és: 

- DYC Sinergias 2.0 S.L.: 292 €  

- Inconet Multiservicios, S.L.: 224 € 

- Neteges La Vall: 124,70 € 

Per tant, es va acordar adjudicar el contracte de neteja de l’Edifici de la Societat de 
Festers a l’empresa Neteges La Vall per tractar-se de l’oferta econòmica més 
avantatjosa, una empresa local especialitzada en el sector de la neteja d’immobles i 
oficines. 

Octubre 

Divendres 08-10-2021. Reunió Junta de Govern  
A les 20.30h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar, entre altres, els següents temes: Informe del President. 
Convocatòria Assemblea General Extraordinària per a la elecció de President de la 
Societat de Festers. Calendari Electoral i Constitució de la Junta Electoral. Precs i 
preguntes. 
 
Diumenge 24-10-2021. Concert Suite Mudéjares.  
El president acompanyat de diferents membres de l’equip de govern va assistir al Teatre 
Echegaray on va tindre lloc l’estrena de la Suite Mudéjar, des d’ací felicitar a la comparsa 
Mudéjares pel meravellós concert que ens va fer gaudir i retrobar-nos amb la música 
festera després de tant de temps de paró a conseqüència de la Covid-19. 
 

Dijous 14-10-2021. Inici Termini Presentació Candidatures. 

Tal i com estava assenyalat en la convocatòria de l’assemblea electoral, i complint amb 
el que disposa l’Estatut i les Normes Electorals, es va encetar el termini per a la 
presentació de candidatures al càrrec de president de la Societat de Festers del 
Santíssim Crist de l’Agonia 

Dilluns 25-10-2021. Reunió gerent centre comercial El Teler. 
El president es va reunir amb el gerent del centre comercial el Teler, Ruben Enguix. Des 
de la gerència s’està treballant per impulsar el centre com un punt de trobada, no sols 
de comerciants i clients, sinó de la vida social i cultural de la ciutat, i per aquest motiu, 
el gerent posa a disposició de les associacions de la ciutat i en aquest cas de les 
comparses, no sols les seus instal·lacions, sinó també els seus serveis d’hostaleria.  
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Dimecres 27-10-2021. Presentació Candidatura Vicente Pla Vaello. 

L’actual president de la Societat de Festers i fester Fontano Vicent Pla Vaello, va registrar 
a la Secretaria, la seua candidatura per a la reelecció del càrrec de President de la 
Societat de Festers, fent entrega de tota la documentació i dels avals corresponents tal 
com estableix el capítol segon del reglament electoral de la Societat de Festers. 

Divendres 29-10-2021. Finalització Termini Presentació Candidatures. 

Tal i com estava assenyalat en la convocatòria de l’assemblea electoral, i complint amb 
el que disposa l’Estatut i les Normes Electorals, va finalitzar el termini per a la 
presentació de candidatures al càrrec de president de la Societat de Festers del 
Santíssim Crist de l’Agonia, sent l’única candidatura presentada en el registre va ser la 
de Vicent Pla Vaello. 
 

Novembre 

Divendres 05-11-2021. Reunió Junta de Govern  
A les 23.00h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar, entre altres, els següents temes: Informe del President. 
Dació i aprovació, en el seu cas, dels comptes de l’exercici 2020-2021. Convocatòria 
d’Assemblea General Ordinària. Informació Festes a la Puríssima Concepció 2021. 
Acomiadament dels membres que causen baixa en la Junta de Govern. Precs i preguntes. 
 
Dissabte 06-11-2021. Presentació Llibre Festes Puríssima. 

El president va assistir a la presentació del Programa - Revista de les Festes Patronals a 
Puríssima que va estar a càrrec d’Alejandro Soriano Diaz i el cartell va estar a càrrec dels 
fotògrafs Toni Ureña i Jordi Mollà. 

Dissabte 06-11-2021. Periodistes Belgues.  
El president va rebre a les instal·lacions del Museu Fester a un grup de periodistes 
belgues encapçalats per Tiina Park, una reconeguda periodista i directora d’un programa 
de màxima audiència de la televisió estatal d’Estònia.  
 
Dijous 11-11-2021. Jornada Formativa Intranet. 
Es va realitzar una jornada formativa al Saló d’Actes, per als nous integrants de les juntes 
de les comparses (Presidents, Secretaris, Tresorers), sobre el programa de gestió de les 
mateixes a través de la intranet de la Societat de Festers. 
 
Diumenge 14-11-2021. Eleccions al Càrrec de President de la Societat de Festers. 
Tal com es va disposar en la convocatòria d’Assemblea Electoral Extraordinària, i no 
havent-se presentat una altra candidatura, el 14 de novembre de 2021, va tindre lloc al 
Casino de la Societat de Festers, a les 09:00 hores en primera convocatòria i a les 10:00 
hores en segona, dita Assemblea Electoral Extraordinària sent l’únic punt de l’Ordre del 
dia l’elecció del càrrec de President de la Societat de Festers del Santíssim Crist de 
l’Agonia, quedant proclamat President de la Societat de Festers del Santíssim Crist de 
l’Agonia Vicent Pla Vaello. 
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Divendres 26-11-2021. Reunió Junta de Govern  
A les 20.30h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar, entre altres, els següents temes: Informe del President. 
Nomenament Director del Museu, Cronista i Assessor Musical. Dació i aprovació, en el 
seu cas, del pressupost de l’exercici 2021-2022. Licitació concessió explotació del servei 
de Bar-Cafeteria del Casino de la Societat de Festers. Precs i preguntes. 
 
Dissabte 27-11-2021. Pregó Puríssima. 

El president va assistir al tradicional acte de la publicació de les Festes de la Puríssima, 
des de la Placeta Latonda, davant de la Societat de Festers va presenciar l’acte dels 
Angelets i, a continuació, es va incorporar a la comitiva per a dirigir-se a l’església 
Arxiprestal de Santa Maria per tal d’escoltar el Pregó a càrrec del Fester Saudita, Manuel 
Requena Collado. 

Diumenge 28-11-2021. Assemblea. 

Es va celebrar l’assemblea ordinària amb l’orde del dia aprovat en la passada Junta de 
Govern amb el següent resultat: 

Després de l’informe del President van ser aprovats per unanimitat els comptes de 
l’exercici 2020/2021 així com el pressupost per a l’exercici 2021/2022. Després van 
haver-hi diverses intervencions en l’apartat de precs i preguntes que s’arreplegaran en 
l’acta de la sessió. 

El president agraeix a totes i tots els presents el fet de restar-li temps a un diumenge per 
tal d’assistir a l’assemblea.  

Dimecres 01-12-2021. Inici termini per a presentar ofertes Casino.  
S'inicia el termini per a presentar les proposicions, juntament amb la resta de documents 
que necessàriament les han d’acompanyar, i el conjunt de les quals constitueix l'oferta 
per optar a l’adjudicació de la concessió del servei de Bar-Cafeteria-Restaurant ubicat a 
l'edifici de la Societat de Festers. 
 
Diumenge 05-12-2021. Ofrena de Flors Puríssima 
Els càrrecs de 2020-2022, acompanyats per les seues respectives comparses, i la Junta 
de Govern, encapçalada pel president de la Societat de Festers, van participat en l’ofrena 
de flors a la patrona de la ciutat.  
Després de dos anys, els festers i festeres d’Ontinyent van poder oferir les seues flors a 
la Puríssima, després que la imatge de la Mare de Déu aplegara a la Plaça de la Coronació 
per donar inici a l’ofrena.  

 
Divendres 10-12-2021. Reunió Junta de Govern  
A les 23.00h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar, entre altres, els següents temes: Informe del President. 
Modificacions Vestit comparsa Asturs. Modificacions Vestit comparsa Marineros. Avanç 
de la Programació d’actes del Mig Any Fester 2022. Precs i preguntes. 
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Dissabte 11-12-2021. Aguinaldo  
“Responsos, pels festers i festeres difunts que al llarg d’estos dos anys ens han deixat, i 
que per desgràcia en han sigut massa, però ens queda el consol que ja es troben junt al 
nostre Morenet i sa mare la Puríssima, i també volem cançons, per retrobar-nos de nou 
amb els amics de l’associació de Festes de la Puríssima, cançons perquè les Festes 
Patronals s’han pogut celebrar sense incidents i per l’esperança de celebrar la Festa de 
Moros i Cristians que espera ansiosa tornar als carrers d’Ontinyent ”. Aquesta va ser la 
resposta del president de la Societat de Festers a la tradicional pregunta, en aquesta 
ocasió del rector Rafael Sala que acompanya a la comitiva de la Puríssima, que dona inici 
a l’Aguinaldo, celebrat l’11 de desembre.  
Tot seguit, després de donar pas a les oracions, els ‘Angelets’ van entonar el tradicional 
cant de l’Aguinaldo i per finalitzar l’acte, el president, juntament amb els capitans, 
banderers i ambaixadors de les nostres festes van procedir al repartiment d’un xicotet 
obsequi als “Angelets”. 
 
Diumenge 12-12-2021. Missa de Dobla Puríssima 
Es va celebrar la Missa de la Dobla, en la que la Junta de Govern i els càrrecs 2020-2022, 
juntament amb la promoció de camareres i la Junta de Festes de la Puríssima es van 
retrobar en l’Església de Santa Maria per tal de finalitzar les festes dedicades a la patrona 
d’Ontinyent. 
 
Dimecres 29-12-2021. Estudi Lingüístic sobre les Festes De Moros I Cristians. 
El president de la Societat de Festers va participar el 29 de desembre en un dels tres 

debats organitzats per Laetitia Aulit, doctoranda en lingüística espanyola en la 

Universitat catòlica de Lovaina (UCLouvain) en Bèlgica, per conèixer la forma d’expressar 

l’opinió sobre tres tradicions espanyoles qüestionades al llarg de la història.  

Aquestes xarrades formen part d’un estudi lingüístic de Laetitia Aulit, supervisat per la 

professora Barbara De Cock, i es duen a terme mitjançant discussions en línia entre 

xicotets grups d’entre 6 i 8 participants voluntaris amb perfils variats que formen part o 

no de les diferents tradicions. 

El propòsit del projecte és oferir una perspectiva diferent sobre les tradicions de les 

quals dona l’antropologia, la sociologia i la històrica i centrar-se en les formulacions 

lingüístiques emprades per a expressar-les.  

Per al president de les festes de Moros i Cristians “és tot un honor que s’estudie la festa 
morocristiana d’Ontinyent des de l’estranger”. I a més, afegia que “la nostra forma de 
viure-la, entendre-la, i gaudir-la no sols és un element cultural i històric; també és un 
element vertebrador, socialitzador i econòmic de la nostra ciutat”.  

Divendres 31-12-2021. Finalització termini per a presentar ofertes Casino. 

Finalitzat el termini per presentar les ofertes per optar a l’adjudicació de la concessió 
del servei de Bar-Cafeteria-Restaurant ubicat a l'edifici de la Societat de Festers, a la 
Secretaria de la Societat de Festers s’han presentat les ofertes corresponents a tres 
licitadors diferents. Les ofertes seran obertes en acte públic en la reunió de la Junta de 
Govern prevista per al divendres 14 de gener, tal i com establien les bases publicades.  
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Divendres 14-01-2022. Reunió Junta de Govern  
A les 23.00h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta de 
Govern on es van tractar, entre altres, els següents temes: Informe del President. Sorteig 
Eliminatòries competicions esportives Mig Any Fester. Programació d’actes del Mig Any Fester 
2022. Obertura de propostes y adjudicació concessió Bar-Cafeteria. Precs i preguntes. 
 

PREGONERA DE FESTES:  

La Junta de Govern de la Societat de Festers, a proposta del seu president, ha designat 
com a Pregonera per a les festes de Moros i Cristians de 2022 la catedràtica de Dret 
Internacional Públic de la Universitat CEU Cardenal Herrera de València, Susana Sanz 
Caballero. 
 

PREGONERA MERCAT MEDIEVAL.  

L'Excel·lentíssim Ajuntament d'Ontinyent, a proposta de la Societat de Festers del 
Santíssim Crist de l'Agonia ha nomenat Pregonera del Mercat Medieval, que tindrà lloc 
durant el Mig Any Fester, a Mª Teresa Gandía Borredá. 

 
Adjudicació de la concessió Del Servici del Bar – Cafeteria 

 

El 31 de gener del 2021 va vèncer el contracte d'adjudicació per a l'explotació del Bar-
Cafeteria-Restaurant amb l'empresa Seguí Martínez S.L. Encara que el referit contracte 
no era objecte de pròrroga, la Junta de Govern de la Societat de Festers, a proposta del 
seu president, va acordar per unanimitat prorrogar el contracte un any, concretament 
fins al 31 de gener de 2022, a causa d'una banda als 3 mesos que el Casino de la Societat 
va haver de romandre tancat per les obres del canvi del fals sostre i que van impedir a 
l'empresa concessionària desenvolupar la seua activitat amb total normalitat, i per altra 
banda a les difícils circumstàncies que travessava el sector de l'hostaleria com a 
conseqüència de la crisi provocada per la Covid-19. 
 
Davant la proximitat del venciment de la pròrroga del contracte, la Junta de Govern 
reunida el 26 de novembre de 2021, va aprovar per unanimitat el plec de condicions per 
a la licitació per la qual se seleccionaria la millor oferta per a l'explotació del local 
destinat a Bar Cafeteria-Restaurant, ubicat a l'edifici que la Societat de Festers. 
 
El plec de clàusules, que establia l'oferta econòmica com a únic criteri d'adjudicació, es 
va publicar a la pàgina web de la Societat de Festers i el termini que es va establir per 
presentar ofertes es va obrir el 01 de desembre i en va finalitzar el 31 del mateix. 
 
Segons establien les bases, el passat 14 de gener, una vegada conclòs el termini de 
presentació de proposicions, i davant la Junta de Govern reunida en ple, es va procedir 
a l'obertura dels sobres que contenien la documentació general i la proposició 
econòmica formulada per cadascun dels tres licitadors que es van presentar. 
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Finalment, després de classificar les proposicions per ordre decreixent, tal com indiquen 
les bases, segons l'import ofert, es va acordar l'adjudicació a l'empresa Casa Vicent per 
tractar-se del licitador que va presentar la proposta econòmica més avantatjosa. 
 
Dissabte 26-02-2022. 75è Aniversari Comparsa Benimerins 
El president, acompanyat per diferents membres de l’equip de govern, van assistir a 
l’acte que a les 13.00h. va tindre lloc a la plaça de Sant Domingo, davant la seu de la 
comparsa Benimerins, per a presentar de forma pública la imatge identificativa creada 
per tal de commemorar el 75è aniversari de la seua fundació. Des d’ací felicitar a la 
comparsa Benimerins pel seu aniversari i desitjar-li molts anys al costat de la Festa. 
 
Divendres 11-03-2022. Reunió Junta de Govern 
A les 20.30h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. 
Avanç de l’estat de comptes de l’exercici 2021/2022. Subvenció Ajuntament d’Ontinyent 
2022. Valoració Mig Any Fester 2022. Precs i preguntes. 

Dissabte 12-03-2022. Reconeixement Associació Amics dels Reis Mags. 

El president de la Societat de Fester va acudir al “Dinar del Roscón” convidat per 
l’associació d’Amics dels Reis Mags, on durant el transcurs del mateix es va fer entrega 
d’un reconeixement com a mostra del seu agraïment per la col·laboració i la bona 
disposició de la Societat de Festers al llarg d’aquests anys.  
 

Dissabte 12-03-2022. Presentació Cartell Setmana Santa.  

El president de la Societat de Festers va assistir a l’església de Sant Miquel Arcàngel on 
va tindre lloc la presentació del Cartell i programa de la Setmana Santa d’Ontinyent que 
va estar a càrrec del confrare Jordi Esparza Cambra. 

Dimarts 15-03-2022. Confirmació Finestres. 

Es va confirmar a l’empresa Renova-10 l’acceptació del pressupost per al canvi de les 
finestres i porta d’accés del Casino, tal i com es va acordar a l’ultima reunió de la Junta 
de Govern celebrada. L’empresa adjudicatària ha comprovat i ratificat les mesures 
definitives de cadascuna de les finestres que es canviaran este any i està prevista la seua 
col·locació al mes de maig. 

Dijous 17-03-2022. Donatiu Festeropaties AMCO. 

El president acompanyat del tresorer de la Societat de Festers van fer entrega a 
l’Associació de Malalts Crònics d’Ontinyent del benefici recaptat a la comèdia festera 
que va tindre lloc al mes de febrer, dins de les activitats programades en commemoració 
del Mig Any Fester 2022. 

Divendres 18-03-2022. Inauguració exposició temporal Fotografiar lo invisible. 

La plutja no va impedir que la Sala Cervino es plenara de gom a gom per tal de gaudir de 
la presentació del llibre Fotografiar lo invisible de Vicent Peris Baixauli i descobrir el 
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treball i les tècniques de fotografiar aspectes imperceptibles a simple vista. 
Posteriorment, a la Sala d’Exposicions Temporals va tindre lloc la inauguració de 
l’exposició de fotografia astronòmica del mateix autor i que romandrà a les instal·lacions 
del Museu Fester fins al 24 d’abril. 

Dilluns 21-03-2022. Reunió Mancomunitat Municipis de la Vall d’Albaida. 

El president de la Societat de Festers va mantindre una reunió amb el president, el 
conseller de cultura i diversos tècnics de la Mancomunitat de Municipis de la Vall 
d’Albaida, per tal d’abordar diferents aspectes del servei d’arxivística que la 
Mancomunitat presta a diferents Ajuntaments de la comarca i del que la Societat de 
Festers està interessada. 

Dijous 24-03-2022. Presentació Revista de Festes de Moros i Cristians d’Alcoi. 

El president va assistir al Circul Industrial d’Alcoi on es va presentar la revista de les 
Festes de Moros i Cristians que la veïna localitat d’Alcoi celebra al mes d’abril i on 
prèviament es va realitzar una conferència dels festers d’Ontinyent i reconeguts 
investigadors de la nostra festa, Rafael A. Gandia Vidal i Rafa Gandia Borredà. 

Dimecres 30-03-2022. Reunió IES Serra Mariola – Conveni Museu Fester. 

El president es va reunir amb el professorat del departament de Cicle Formatiu de 
Turisme del IES Serra Mariola de Muro d’Alcoi per tal d’acordar la col·laboració per a 
que els i les alumnes del cicle formatiu de Grau superior de Guia, informació i assistència 
turística puguen realitzar les seus pràctiques formatives al Museu Fester. 

Diumenge 03-04-2022. Curs Pólvora. 

A les 9.00h. i al Saló d’Actes de la Societat de Festers es va realitzar una nova edició del 
Curs d’Armes d’Avantcàrrega 

Segons marca la normativa estatal establerta a la ITC-26, a més del permís d’armes, 
qualsevol component interessat en participar als actes d’arcabusseria necessita, a més 
de l’esmentada llicència d’armes, completar el curs de formació com el que va tindre 
lloc el passat diumenge 3 d’abril al saló d’actes de la Societat de Festers i que va reunir 
vora 70 persones. 

Des de la Societat de Festers s’aprofita per a recordar que tots aquells festers i festeres 
que l’any 2017, amb la implantació del nou Reglament d’Explosius, obtingueren la 
llicència d’armes d’avantcàrrega per a disparar durant les festes de Moros i Cristians 
hauran de renovar el permís, ja que el títol té una validesa de cinc anys. 

Es recomana als festers i festeres que estiguen en posesió de la mateixa, comprovar la 
data de venciment, per si fora pròxima a les Festes de 2022 poder renovar-la amb la 
suficient antelació. 

Per a aquells que hagen de renovar la llicència d’armes d’avantcarrega, o sol·licitar-la 
per primera vegada, han de portar a la Societat de Festers: 

- Certificat mèdic d’aptituts psicofísiques. 
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- Fotocòpia del DNI. 
- 13€ per abonar les taxes corresponents. 

Des de la Societat de Festers es realitzaran totes les gestions administratives oportunes 
per a tramitar la llicència d’armes d’avantcarrega. 

Per tal de continuar donant facilitats als interessats en participar als actes 
d’arcabusseria, la Societat de Festers ha renovat l’acord amb el Centre Medic la Glorieta, 
pel qual l’import del certificat psicotècnic per a obtindre o renovar l’esmentada llicència 
tindrà una reducció del 50% per als socis.  

Dijous 07-04-2022. Reunió Junta Rectora Museu Fester. 

A la Sala de Documentació del Museu Fester va tindre lloc la reunió de la Junta Rectora 
del Museu Fester amb la finalitat de tractar la programació de les activitats a realitzar 
durant aquest exercici. 

Divendres 08-04-2022. Exposició La Nostra Terra. 

El president, acompanyat d’alguns membres de l’equip de govern, va assistir a la 
inauguració de l’exposició De la Festa, la Vespra, que es pot gaudir fins al 8 de maig al 
Centre Cultural de Caixa Ontinyent i on es mostra un recoregut grafic  per la sociabilitat 
festiva de la vall d’Albaida a principis del segle XX.  
 
Divendres 08-04-2022. Reunió Junta de Govern 
A les 20.30h. a la Sala d’Actes de la Societat de Festers va tindre lloc la reunió de la Junta 
de Govern on es van tractar entre altres els següents temes: Informe del President. 
Cessió Llicencia Activitat Bar-Cafeteria-Restaurant. Subvenció Conselleria d’Educació, 
Cultura i Esport. Conveni amb la Universitat de València. Conveni amb la Mancomunitat 
de Municipis de la Vall d’Albaida. Precs i preguntes. 

Banderes Recorregut Entrada. 

S’estan confeccionant noves banderes per al recorregut de l’entrada, ja que les que hi 
ha actualment es troben molt deteriorades. 

Estes banderes es van confeccionar a l’any 2012 i porten els escuts de les comparses 
juntament amb el de la Societat de Festers teixit. Malauradament l’empresa que es va 
encarregar del seu disseny, teixit i confecció va cessar l’activitat al 2013. 

Davant l’estat en que es troben, durant poc més d’un any s’ha estat buscant sense èxit 
qui podria tindre el picatge dels escuts de les comparses, per tal de tornar-ne a 
confeccionar de noves.  

S’han recollit diferents pressupostos per a tornar a realitzar el picatge de cadascun dels 
escuts de les 24 comparses i el de la Societat de Festers, però sols els treballs de picar 
els escuts per a poder teixir-los (a banda teixir i confeccionar) suposa més de 4300 € o 
el que és el mateix, més del doble del que tenim pressupostat este any per a la confecció 
de les banderes.  



Memòria d’Activitats Juny 2019 - Juny 2022 
 

41 

 

Per aquest motiu s’ha optat per a realitzar-les estampades, mantenint el mateix format, 
l’únic que canviarà serà les dels bàndol cristià que actualment porten teixit l’escut amb 
fil daurat sobre fons beix i passaran a tindre l’escut obscur per tal de què resalte més 
sobre el penó de color beix. 

Per tot això, es sol·licita a les comparses que aporten amb la major brevetat possible, la 
tela identificativa de la comparsa, per tal de poder confeccionar la part de d’alt de les 
banderes que porten el seu escut. 

Banderes Mitja Lluna 

S’estan confeccionant noves banderes de la mitja lluna sobre fons granat que també 
estan molt descolorides i deteriorades degut al llarg període de temps que es troben 
penjades i exposades a totes les inclemències meteorològiques que han de suportar. 
 


